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Slikto puišu fenomens

M EDIJU ZIŅA: Ventspils mērs Aivars Lembergs 17. 
janvārī Rīgā prezentējis savu pirmo grāmatu “Zagļi 
Lemberga kurpēs”, kas vēsta par Rīgas apgabal-

tiesā skatīto krimināllietu. Pēc Lemberga teiktā, “grāmata ir 
par Rīgas apgabaltiesā jau deviņus gadus notiekošo krimi-
nāllietu, valsts amatpersonu rīcību valsts mantas pārraudzībā 
un iespēju gūt pašiem savu labumu”. Kā apgalvo grāmatas 
autors, tajā esot “bezkaislīgi atspoguļoti fakti”, kas iepriekš 
publiski neesot bijuši zināmi. Grāmata izdota latviešu, krievu 
un angļu valodā.

Sociālantropologi jau sen konstatējuši kādu visai zīmīgu faktu 
– sievietes “krīt” uz “sliktajiem puišiem”. Bet zināmai sabied-
rības daļai gribas tā vien celt Olimpa dievu vai pusdievu pulci-
ņā tos, kas tādā vai citādā mērā demonstratīvi kāpuši pāri gan 
likuma, gan morāles, gan citu kategoriju uzceltajiem žogiem 
un žodziņiem. Bonija un Klaids, Kazanova, vietējais skolas huli-
gāns un vieninieku karalis, sērijveida slepkavnieki, kam fanes 
sūta mīlas vēstules un sola precēt pat aiz augstajiem un auksta-
jiem cietumu mūriem... Mūsmājās šis fenomens, protams, nav 
tik plaši iztirzāts un tiražēts kā holivudiskie stāsti par Boniju un 
Klaidu, mafijas krusttēviem vai citiem pēc būtības sliktajiem, 
taču zināmi iedīgļi ir manāmi arī pašu dzimtajās ārēs. Un pilsē-
tas “tēvs” Aivars Lembergs, nenoliedzami, ir viens no šādiem 
“fenomeniem”. Par kuru dažādos noziegumos vainotu un tie-
sājamu personu ilgu gadu garumā vēl cilvēki balso ar tādu 
mērķtiecību un pastāvību? Vismaz Latvijā tādu nav. Un tuvākajā 
apkārtnē arī laikam grūti tādu atrast. Ja nu vienīgi skandalozais 
Berluskoni Itālijā ir varējis noturēties tikpat ilgi.

Tādēļ nav jābrīnās, ka savu fenomenālo pieredzi tiesu zālē 
pašam mūsu pilsētas “tēvam” ļoti gribas atspoguļot rakstī-
tā formātā. Kas zina, varbūt stāsts gluži kā mafijas krusttē-
va vai tā paša jau pieminētā Berluskoni memuāri ieinteresēs 
“Warner Brothers”, “Paramount Pictures” (angliskā versija), 
Ņikitu Mihalkovu (krievu variants) vai, sliktākajā gadījumā, 
Andreju Ēķi un Aigaru Graubu. Tiesa, ir jau bijuši mūsu politis-
kajā un biznesa virtuvē mēģinājumi pēc amerikāniskās recep-
tes (jo sliktāks es esmu, jo labāk klāsies manai grāmatai) uzta-
pināt kādu publikai tiešām baudāmu saldo ēdienu, taču, jāsaka 
godīgi, pamatā tie vien tādi mazu bērniņu pirmie vingrinājumi 
vecāsmātes pankūku atdarināšanā.

Diezin vai par šedevru uzskatāms bēdīgi slavenā Vladimira 
Vaškevica (tiem, kas nezina – bijušā Muitas kriminālpārval-
des “dūža”) vingrinājumi vārda un kino mākslās. Tāpat vēl 
viena otra no skatuves jau nogājuša “varoņa” grāmatu lappu-
sēs iemūžinātās atklāsmes nav nonākušas dižpārdokļu statusā 
pat viņu dzimtajās pilsētās. Bet, kas zina, varbūt Ventspilī būs 
citādāk – un literārais sacerējums, kuru, kā apgalvo autors, viņš 
balstījis uz patiesiem notikumiem (tas tagad literatūrā un kino 
skaitās moderni), iegūs patiesa grāvēja statusu. Pirmais solis 
jau ir – nosaukums darbam ir zīmīgs, filozofisks un, iespējams, 
pat ar dziļu jēgu. Ja tā iedziļinās. Kur nu vēl daudznozīmīgāk: 
zagļi Lemberga kurpēs.

Nelabvēļi gan melš, ka tā tāda “gulbja dziesma” pirms tie-
sas sprieduma, kas, kā runā, esot gaidāms jau salīdzinoši drīz. 
Un min piemērus par citiem vietējās tiesu nozares un izmeklē-
šanas iestāžu iecienītiem esošiem un bijušiem intereses objek-
tiem. Viņiem, raugi, arī grāmatas nākušas klajā brīžos, kad juri-
diskie argumenti izrādījušies par vājiem, bet pārskatāmā nākot-
nē pat bez zīlēšanas kafijas biezumos ir bijis iespējams ticami 
prognozēt nonākšanu ne vairs uz apsūdzēto sola, bet gan nemī-
līgā kamerā Matīsa cietumā (ja paveicas) vai Centrālcietumā (ja 
kontakti un “gali” mazāk). Tad grāmatas bijušas kā tāds savda-
bīgs grēku nožēlnieka skatījums uz pasauli, kura nesaprot vai 
izliekas nesaprotam. Taču gan jau tā tik tāda nelabvēļu melšana 
vien ir. Jo, kā liecina “Zagļi Lemberga kurpēs”, tad lai nu ko, bet 
grēku nožēlnieka lomā mūsu pilsētas galvu iztēloties būtu grūti.

P.S. Bet tēmu par “labo meiteņu” krišanu uz “sliktajiem pui-
šiem”, kā arī sērijveida slepkavnieku un dažāda kalibra boniju 
un klaidu popularitāti būtu vērts papētīt. Arī jauniznākušās grā-
matas kontekstā. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Autotransporta direkcija piedāvā slēgt trīs, kā tā norāda, “ļoti nerentablus maršrutus” un samazināt reisus 
vairākos citos maršrutos. Divi no šiem trim maršrutiem ir tieši Ventspils novadā, pret kuru slēgšanu jau ie-
priekš noraidoši izteikušies novada iedzīvotāji un pašvaldības pārstāvji. 

Ilgi gaidītie brīži ir pienākuši un ikviens ziemas sporta cienītājs un sniega mīļotājs var priecā-
ties – Ventspils Piedzīvojumu parka slēpošanas kalns ir atvērts jaunajai sezonai! Sniegs ir sasni-
dzis pietiekoši daudz, bet pats galvenais – gaisa temperatūra kā naktī, tā arī dienā pieturas zem 
nulles, kas ir galvenais nosacījums, lai varētu sagatavot lielo slēpošanas kalnu ar sešiem sniega 
lielgabaliem! Svarīgi, lai gaisa temperatūra pastāvīgi ir vismaz -3 grādi, citādi mākslīgo sniegu 
nav iespējams sagatavot. Nu mākslīgais sniegs pūsts vairākas dienas, bet kopš otrdienas vakara 
to var pilnībā izbaudīt ikviens slēpotājs vai snovbordists, kā arī jaunākās paaudzes ventspilnieki ar 
ragaviņām. Kalns ir vaļā katru dienu no plkst. 15.

Direkcija rosina slēgt trīs autobusu 
maršrutus, divi no tiem – Ventspils novadā

D 
ivi no trim slēgšanai ieteiktajiem maršrutiem 
ir Ventspils novadā. Vasaras sezonā līdz šim 
divas reizes dienā kursēja mazas ietilpības 
autobuss no Ventspils uz Mazirbi un atpakaļ. 
Tas ir vienīgais sabiedriskā transporta mar-

šruts, kas kursē no Ventspils pa Kolkas šoseju un apkalpo 
mazapdzīvotos piekrastes ciemus Ventspils un Dundagas 
novados – Liepeni, Ovišus, Lūžņu, Miķeļtorni un citus. Lai 
arī pasažieru skaits nav liels, tomēr attālo ciemu iedzīvo-
tājiem tā ir vienīgā iespēja nokļūt gan novada pašvaldī-
bā Ventspilī, gan pagasta centrā Tārgalē. Skolēni gan šo 
autobusu neizmanto. 

Janvāra sākumā, kad parādījās ziņas par iespējamo mar-
šrutu slēgšanu, Kurzemes plānošanas reģions asi iebilda 
pret šī maršruta slēgšanu, piedāvājot iespēju gan sama-
zināt kursēšanas dienu skaitu, gan pagarināt maršrutu kā 
senāk – līdz pat Kolkai, padarot divejādā ziņā arī tūristiem 
saistošāku.

Divi reisi darbadienās ir maršrutā Ventspils – Blāzma 
– Ugāle – Usma – Ugāle. Garš maršruts, taču to direkci-
ja uzskata par nelietderīgu, jo pastāv alternatīvas, var arī 

iekļaut citos maršrutos. 
Trešais ieteicamais maršruts slēgšanai ir Jelgava – Garoza.
Arī samazināmie reisi skar Ventspils novadu. Runa ir 

par diviem autobusu reisiem maršrutā Ventspils – Liepāja. 
Direkcija iesaka slēgt divus reisus sestdienās un svēt-
dienās. Šobrīd nodrošināti kopumā astoņi reisi brīvdie-
nās, pirmie atiet plkst. 6.25 un 6.45 no Liepājas, papil-
dus tam ir četri reisi caur Kuldīgu. Direkcija uzsver, ka ir 
nepieciešams izvērtēt iespēju saglabāt tikai divus reisus 
uz katru pusi, mainot kursēšanas laiku, kas piemērotāks 
brīvdienām.

Autotransporta direkcijas vadītājs Kristiāns Godiņš pre-
ses brīfingā gan norādīja, ka savulaik pašvaldības bija ini-
ciējušas rosinājumu, ka tās varētu līdzfinansēt maršrutu 
tīkla uzturēšanu, lai saglabātu tīklu esošā apjomā. Taču, lai 
to varētu izdarīt, bija nepieciešamas izmaiņas normatīvos. 
Izmaiņas tika sagatavotas, taču beigu beigās pašvaldības 
pašas šo ieceri noraidījušas, apgalvoja Godiņš.

Pērn kopumā tika pārvadāti 29,3 miljoni pasažieru, 
kas ir par 600 000 mazāk nekā gadu iepriekš, liecina 
Autotransporta direkcijas dati. 

Izbaudīt 
sniega priekus!
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BATL prezidente Inga 
Antāne: BATL brīdināja 
un iesniedza rīcības 
plānu nozares glābšanai. 
Satiksmes ministrija 
neizdarīja neko.
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Turpina pieaugt bezdarbnieku 
skaits
Šī gada otrajā nedēļā bezdarbnieku rindās 
reģistrējušies vēl vairāki ventspilnieki, kopē-
jais oficiālais darba meklētāju skaits turpina 
tuvoties tūkstotim – pašlaik šo personu skaits 
sasniedzis 973. Kopējais reģistrētā bezdarba 
līmenis darbspējas vecumā Ventspilī šī gada 
divu nedēļu laikā pieaudzis par 0,2% un ir 
4,5%. Galvenokārt darbu zaudējuši darbinie-
ki būvniecības un transporta nozarēs. Mēneša 
vidū bija pieejamas 136 brīvas vakances, vis-
vairāk (12) nepieciešami betonētāji.

“SkaTVis” nelegāli retranslē 
programmas
Nacionālā elektronisko plašsaziņas līdzekļu 
padome (NEPLP) konstatējusi pārkāpumus 
Elektronisko plašsaziņas līdzekļu likuma nosa-
cījumos Ventspilī strādājošā elektronisko saka-
ru operatora SIA “SkaTVis” darbībā, kas bez 
retranslācijas atļaujas pārraidījis divas prog-
rammas. Ventspils kabeļtelevīzijas un interne-
ta pakalpojumu sniedzējs sodīts ar 2000 eiro 
naudas sodu.

Rotājumi paliks līdz 27. janvārim
Šonedēļ Ventspils pilsētā pakāpeniski sākta 
daudzo Ziemassvētku rotājumu demontāža. 
Vispirms tiek novāktas eglītes un Adventa vai-
nagi. Pārējās pilsētā izvietotās dekorācijas – 
gaismiņu virtenes kokos, svētku dekorējumi 
apgaismes stabos, izgaismoti objekti parkos, 
skvēros un ielu krustojumos – turpinās priecēt 
ventspilniekus līdz pat 27.janvārim. “Komunālā 
pārvalde” aicina izteikt viedokļus un priekšliku-
mus par svētku rotājumiem pilsētā.

Ienāca vairāk tirdzniecības 
kuģu
Pērn Ventspils ostā kopumā ienāca 1478 
tirdzniecības kuģi, kas ir par 187 kuģiem vai-
rāk nekā gadu iepriekš un arī nedaudz vai-
rāk nekā 2015. gadā. Visbiežāk ostu apmek-
lējuši sauskravas kuģi – kopumā 1077 rei-
zes. Tankkuģi ostā ienāca kopumā 401 reizi, 
kas ir par 47 mazāk nekā gadu iepriekš. Pērn 
Ventspilī piestāja tikai viens kruīza kuģis.

Iespēja saņemt apkures 
pabalstus
Sociālajā dienestā ikviena trūcīgā vai mazno-
drošinātā persona un ģimene, atsevišķi dzīvo-
joši pensionāri un personas ar invaliditāti var 
lūgt tā saukto malkas pabalstu – gan finan-
siālu atbalstu kurināmā iegādei, gan atlai-
di siltum enerģijas patēriņam. Šādu pabalstu 
malkas iegādei iespējams saņemt vienu reizi 
gadā un tā apmērs ir 87 eiro. Savukārt atlai-
des par siltumenerģiju ir robežās no 55% līdz 
100%. Kopā abu veidu pabalstiem Ventspils 
dome atvēlējusi 258 000 eiro.

Aiztur cigarešu 
kontrabandistus
Valsts policijas Ventspils iecirkņa inspektori no 
trīs pilsētas iedzīvotājiem reidā konfiscējuši 
1140 cigaretes jeb 57 cigarešu paciņas. Divas 
sievietes aizturētas tirgū, kur ir viņu darbavie-
tas. Turklāt vienai no viņām sastādīts protokols 
arī par to, tiek tirgoti lauksaimniecības produk-
ti neatļautā vietā bez kases aparāta, kvīšu grā-
matiņas un ar pieregulētiem svariem.

Cūku mēris atkal Puzes 
pagastā
Pārtikas un veterinārā dienesta (PVD) inspek-
tori gada otrajā nedēļā konstatējuši Āfrikas 
cūku mēri arī divām mežacūkām Puzes 
pagastā.

VENTSPILĪ

Ņemot piemēru no smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga, partijas "Latvijai un Ventspilij" vadītāja pēdās gājuši arī viņa 
tuvākie politiskie līdzgaitnieki Ventspils pilsētas domē un pagājušā gada beigās dāsni ziedojuši virsvadošajam “draudzības” politis-
kajam spēkam – Zaļo un Zemnieku savienībai, liecina Korupcijas novēršanas un apkarošanas biroja datu bāzē pieejamā informācija.

Tas, ka Latvijas ostas arvien vairāk izjutīs tranzīta kravu apgrozījuma samazinājumu, prognozēts jau faktiski kopš ekonomisko 
sankciju ieviešanas starp Eiropas Savienību un Krievijas Federāciju, un sekas tam izjūtamas arvien. Atsevišķās nozarēs izteiktāk, 
un viena no lielākajām cietējām ir tieši tranzīta nozare. Viens no būtiskākajiem faktoriem ir fakts, ka Krievija turpina pildīt savu 
solījumu un arvien vairāk kravu novirzīt nevis tranzītā caur Baltijas valstīm un jo īpaši Latviju, bet gan tieši uz savām ostām. To 
spilgti apliecina aizvadītā gada rādītāju kopsavilkums: kopējais apgrozījums Krievijas ostās pērn pieaudzis līdz pat 787 miljo-
niem tonnu un tas ir par 9% vairāk nekā iepriekšējā gadā. Latvija kravu apgrozījuma ziņā pērn piedzīvojusi samazinājumu par 
2%, salīdzinājumā ar 2016. gadu, kas jau tā bija rezultātu ziņā diezgan pieticīgs. Lielu optimismu kravu apgrozījumā nerada arī 
šis gads, un tam ir vairāki iemesli. Galvenais uzdevums – saglabāt vismaz esošo apgrozījumu un turpināt meklēt jaunas iespējas 
citos risinājumos. Šis ir pirmais raksts sērijā par tranzīta nozari pērn. Uzsākot jauno gadu, skaidrosim, kāds ir bijis aizvadītais – 
2017. gads.

Dāsnais ziedošanas laiks: kā Ventspils domes 
deputāti paklausīgi dāvā tūkstošus ZZS

V 
entspilnieks.lv jau stāstīja, ka 
pagājušā gada beigās īsi pirms 
pašiem Ziemassvētkiem ilgsto-
šās tiesvedībās ļoti aizņemtais 
A.Lembergs veica dāsnu ziedo-

jumu savai politiskajai “lokomotīvei” – Zaļo 
un Zemnieku savienībai. Viņš 21.decembrī 
ziedojis ZZS apvienībai 15 000 eiro. Viens 
no ZZS pēdējās desmitgades laikā dāsnāka-
jiem ziedotājiem politiskās apvienības kasē 
īpaši izcēlies tieši pēdējo gadu laikā. Līdz 
šim A.Lembergs lielāko ziedojumu ZZS veltī-
ja 2014.gada oktobrī, kad apvienības kontā 
ieskaitīja 13 985,90 eiro, bet 2015.gada 
decembrī – 4000 eiro.

Zīmīgi, ka ziedošanas bums notiek tieši 
pirms Saeimas un pašvaldību vēlēšanām. 
Izņēmums nav arī šovasar gaidāmās parla-
menta vēlēšanas, turklāt jāatzīmē arī tas, 
ka politiķi steiguši veikt iemaksas politisko 
spēku kasēs tieši kalendārā gada izskaņā.

A.Lemberga pirmais vietnieks Jānis Vītoliņš, 
kurš arī saskaņā ar likumdošanu, ņemot vērā 
A.Lemberga atstādināšanu no domes priekš-
sēdētaja pienākumu pildīšanas, vada paš-
valdības domes sēdes un formāli pieņem 
galvenos lēmumus, pagājušā gada beigās – 
29.decembrī veicis divus paskaitījumus ZZS 
kasē. Vispirms viņš ieskaitīja 1000 eiro, bet 
tās pašas dienas laikā pārskaitīja četras rei-
zes dāsnāku ziedojumu – veselus 4000 eiro.

Vēl dāsnāki ziedotāji ir A.Lemberga vie-
tējās politiskās hierarhijas nākamā līmeņa 
līdzgaitnieki – neoficiāli A.Lemberga izrau-
dzītais politiskais mantinieks Didzis Ošenieks 
un Ventspils pārstāvis Saeimā Guntis 
Blumbergs, kuri veikuši vairākkārtējus mak-
sājumus. D.Ošenieks vispirms 19.decembrī 
ZZS kasē pārskaitījis 1400 eiro, tādu pašu 
summu arī dienu vēlāk. Pēc tam tikpat lielu 
summu ziedojis arī 29.decembrī. Savukārt 
G.Blumbergs vispirms 30.novembrī ziedojis 

ZZS 5000 eiro, tikpat atvēlējis arī pārskaitīju-
mā 22.decembrī. Abi politiķi arī vasarā biju-
ši dāsni ziedotāji, atvēlot ZZS attiecīgi 2400 
un 1200 eiro.

Te gan jānorāda arī vēl kāds būtisks fakts. 
ZZS pārstāvošās finanšu ministres Danas 
Reiznieces-Ozolas, kas ir partijas “Latvijai un 
Ventspilij“ valdes locekle un ilgāku laiku strā-
dājusi vadošos amatos Ventspilī, biroja dar-
binieki dāsni ziedojuši tieši ZZS un tieši gadu 
mijas laikā. Šī gada sākumā ZZS divreiz zie-
dojis finanšu ministres Reiznieces-Ozolas pre-
ses sekretārs Arno Pjatkins. Abas reizes viņš 
ziedojis 1000 eiro. Iepriekš viņš partijām nav 
ziedojis. Ziedojis arī viņas padomnieks Jurijs 
Spiridonovs, kurš janvāra sākumā ziedojis 
2500 eiro. Reiznieces-Ozolas biroja vadītājs 
Ringolds Beinarovičs pirms gadu mijas divas 
reizes ziedojis – attiecīgi 1000 un 1500 eiro. 
Vēl Saeimas deputāts Kārlis Seržants gada 
beigās noziedojis 5000 eiro. 

Vai tranzītam pienākusi 
"smagā piezemēšanās"?

GADA IZSKAŅĀ 
TOMĒR AR MĪNUSS ZĪMI

Latvijas ostās pagājušajā gadā tika pār-
krauti 61,877 miljoni tonnu kravu, un tas 
ir par 2% mazāk nekā 2016.gadā, liecina 
Satiksmes ministrijas publiskotie dati. Pērn 
vislielākais apgrozījums bija beramkravu seg-
mentā: pārkrauts 33,362 miljoni tonnu, kas 
gada laikā ir pieaugums par 1,7%. Pārkrauto 
ogļu daudzums sasniedza 17,591 miljonu 
tonnu, un tas bija par 5,2% vairāk nekā pērn. 
Tomēr pozitīvo tendenci te vairo pagājušā 
gada sākumā reģistrētie lielie apgrozījuma 
skaitļi, kad Krievijas ostas vienkārši “uzkā-
rās” apjoma ziņā un pašas saviem spēkiem 
nespēja ar lielo apjomu tikt galā, tādēļ novir-
zīja būtisku daudzumu arī caur Latviju. Arī 
koksnes šķelda pārkrauta ar pozitīvu līkni: 
1,469 miljoni tonnu jeb kāpums par 12,9%. 
Taču ķīmiskās beramkravas jeb minerālmēsli 
pārkrauti teju par piekto daļu mazāk – 2,732 
miljoni tonnu jeb kritums par 17%. 

Lai gan varētu šķist kopumā kaut mazliet, 
tomēr pozitīva bilance, paraugoties summārā 
nozīmē aina vairs neizskatās tik daiļa. Lai arī 
salīdzinājumā ar 2016.gadu vērojams neliels 
kravu apgrozījuma kāpums, tomēr 33,362 
miljoni tonnu ir otrs zemākais rādītājs pēdē-
jo septiņu gadu laikā. Augstākais rādītājs fik-
sēts 2012.gadā, kad beramkravu apgrozījums 
sasniedza 37,279 miljonus tonnu.

Vēl skaitliski lielāks kāpums bijis 
ģenerālkravu segmentā: pērn pārkrautas 
kravas 11,599 miljonu tonnu apmērā, kas ir 
par 7,1% vairāk nekā 2016. gadā. Veiksmīgs 
gads bijis “ro-ro” jeb ar prāmjiem pārva-
dāto kravu apjoms, kur pārkrauts 3,186 
miljoni tonnu un bija kāpums par 14,6%, 
kā arī kravas konteineros pārkrautās kravas 
4,658 miljonu tonnu apjomā (kāpums par 
13,7%). Taču kokmateriālu apgrozījums saru-
cis par 5% un bija 3,243 miljoni tonnu. Šajā 
segmentā pērn uzrādītie rezultāti ir gana 

būtisks kāpums, un nozare pamazām atgūs-
tas, tomēr šis ir joprojām piektais zemākais 
rādītājs pēdējo piecu gadu laikā.

Tomēr visu kopējo ainu zem ūdens pavelk 
kritums lejamkravu apgrozījuma segmentā, 
kur pērn pārkrauts kopumā 16,915 miljonus 
tonnu. Tas ir par 13,2% mazāk nekā gadu 
iepriekš. Lielāko daļu pārkrauto lejamkravu 
veido naftas produkti – 16,11 miljoni tonnu 
(-13,9%), bet jēlnafta Latvijas ostās pārkrau-
ta tikai 34 200 tonnu apmērā un ir samazi-
nājums par 37,2%. Pērn uzrādītais rezultāts 
ir absolūts antirekords. Taču vēl pirms trim 
gadiem šajā jomā bija pēdējo desmit gadu 
laikā lielākais apgrozījums – vairāk nekā pus-
otru reizi lielāks jeb 26,530 miljoni tonnu.

KĀ KLĀJIES VENTSPILS OSTĀ?
Latvijas ostu vidū joprojām līderpozīci-

jā pārkrauto kravu apmēra ziņā pērn bija 
Rīgas osta, kurā pārkrauti 33,674 miljoni 
tonnu. Tiesa, atšķirībā no abām pārējām lie-
lajām ostām – Ventspils un Liepājas, galvas-
pilsētā vērojams kravu apgrozījums kritums, 
sasniedzot 9,2%. 

Ventspils osta gadu noslēdza uz simbo-
liski pozitīvas nots – pateicoties gada sāku-
mā piedzīvotajam ļoti pozitīvajam apgrozīju-
ma kāpumam, ar katru mēnesi lielā pieau-

guma procentuālā zīme attiecībā pret pērno 
gadu arvien saruka, līdz gada noslēgumā bija 
vairs tikai 6,5% jeb 20,035 miljoni tonnu. Lai 
arī neliels kāpums, tomēr kopumā tas ir otrs 
zemākais rādītājs kopš neatkarības atgūšanas. 

Turpina sasparoties Liepājas osta. Lai arī 
tās apgrozījums pērn bija vairāk nekā trīs 
reizes mazāks nekā Ventspilij un sasniedza 
6,588 miljonus tonnu, tomēr tas ir kāpums 
par 16%. Turklāt Liepājas osta arvien vai-
rāk fokusējas savā segmentā – vēlas kļūt 
par galveno graudu pārkrāvēju valstī, lai gan 
Ventspils ostā ar pašvaldības svētību šobrīd 
jau ir paplašināts liels graudu terminālis un 
arī galvaspilsēta rosās šajā virzienā. 

LIETUVA ATRAUJAS NO LATVIJAS
Kravu pārvadājumu apmēri ir sarukuši arī 

Latvijas dzelzceļa tīklā. Pērn apgrozījums bija 
43,79 miljoni tonnu, taču tas bija par 8,4% 
mazāk nekā gadu iepriekš. Īpaši sarucis tran-
zīta apjoms caur ostām – par 11,3% līdz 
35,04 miljoniem tonnu. Kamēr VAS “Latvijas 
Dzelzceļš” un meitas kompānijas vairāk rūpē-
jas par pamatlīdzekļu vērtību celšanu, bet 
mazāk domā par tarifu jautājumiem, tik-
mēr Latvijai atkal garām auļo kaimiņzeme 
Lietuva. Tur dzelzceļa pārvadājumu apjomi 
pagājušajā gadā pieauguši par veseliem 10% 
un sasniedza jau 53,5 miljonus tonnu... 

Klaipēdas osta turpina izaugsmi un ir priek-
šā Rīgas ostai jau par desmit miljoniem 
tonnu. Kamēr Rīgas ostai kritums, tikmēr 
procentuālā zīmē tuvu šim skaitlim, tikai ar 
plusa zīmi, ir Klaipēda. 

Ir viela pārdomām arī vienkāršam iedzīvo-
tājam. Bet ko mēs vēl varam darīt lietas labā, 
lai situāciju kaut cik labotu un stabilizētu? 
Par to mūsu turpmākajos laikraksta numu-
ros, kad analizēsim jau konkrētus segmentus 
un runāsim ar nozares pārstāvjiem par izre-
dzēm, tendencēm un iespējām, galu galā arī 
par to, kāpēc esam tur, kur esam. 
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M 
ēs sēžam mājīgā birojā Rīgas cenrtā, bet 
domās un arī sarunās esam to dienu notiku-
mos. Vārdi krīt lēni un smagi, gluži kā akme-
ņi, jo Guntaram Bergam, tāpat kā pārējiem 
vīriem, kuri 20. janvārī aizstāvēja Iekšlietu 

ministriju no OMON (PSRS pakļautās Īpašās nozīmes milici-
jas vienība) uzbrukuma, runāt par šīs, vismelnākās janvāra 
dienas notikumiem, netīk. 

20. JANVĀRIS PIRMS 27. GADIEM
Naktī no 12. uz 13. janvāri jau bija notikusi asinspirts pie 

Viļņas televīzijas torņa, kad padomju armijas daļas un speciā-
lo uzdevumu vienības uzbrukumā nogalināja četrpadsmit, bet 
ievainoja simt desmit neapbruņotus civiliedzīvotājus. 16. jan-
vārī pie Politiskās izglītības nama, tagadējā Kongresu nama, 
bija nograndis jau sešpadsmitais sprādziens to politisko sprā-
dzienu sērijā, kuri kopš 1990. gada novembra terorizēja visu 
Latviju. Tajā pašā dienā pie Vecmīlgrāvja tilta omonieši nošā-

Pastalās šobrīd esam daudzi, 
bet vai patiesi brīvi?
Janvāris ir mūsu tautas laiks. Mūsu senčiem 
janvāris vienmēr ir bijis Sala mēnesis – laiks, kad 
tukšuma vietā stājas jauni laiki, jaunas idejas, 
jaunas iespējas, jauna informācija. Tieši janvārī 
pirms 27 gadiem izšķīrās – Latvijas neatkarībai 
būt vai nebūt. Šodien mēs dažādos pasākumos 
atminamies 1991.gada Barikāžu laiku, tautas 
ievēlētie priekšstāvji teic skaistus un savā būtī-
bā patiesus vārdus. Tikai arvien vairāk cilvēku, 
atskatoties uz to dienu notikumiem, uzdod sev 
jautājumu – vai tiešām mēs esam uzcēluši tādu 
valsti, par kuru sapņojām tajās trauksmainajās 
janvāra dienās? Ko esam paveikuši un kas vēl 
darāms? Kāpēc cilvēks kaut kā nemanāmi pazudis 
no valsts interešu centra un kas darāms, lai viņš 
tajā atgrieztos? Par daudziem joprojām sāpīgiem 
un aktuāliem jautājumiem sarunājas viens no 
Barikāžu laika un Latvijas neatkarības atgūša-
nas vienīgās kaujas dalībniekiem, kādreizējais 
Bauskas milicis Guntars Bergs un partijas “Laiks 
pārmaiņām” valdes priekšsēdētāja Inga Antāne.

va Robertu Mūrnieku. Viņa bēres 19. janvārī pārtapa īstā tau-
tas protesta manifestācijā. Bet nākamajā dienā OMON kauji-
nieki uzbruka Iekšlietu ministrijai. 

Pūta auksts vējš, pāri Rīgai gūlās smaga miglas kārta un 
laiku pa laikam griezās slapja sniega vērpetes. Doma lauku-
mā, pie televīzijas torņa Zaķusalā, pie Augstākās Padomes 
(tagad – Saeimas), Ministru Padomes un citās stratēģis-
ki svarīgās vietās slējās barikādes, dega ugunskuri un pul-
cējās tauta, bet ap Iekšlietu ministriju kā nelaimi vēstoši 
kraukļi turp un atpakaļ traucās omoniešu bobiki. To logos 
vīdēja maskotas sejas, bet pa atvērtajām aizmugures durvīm 
rēgojās automātu stobri. Tās dienas rītā Bauskas miličiem, 
kuriem bija jāpārņem IeM apsardze, tika nolasīta Iekšlietu 
ministra pavēle Nr. 18 – par tiesībām lietot ieroci un šaut, ja 
tiek apdraudēts apsargājamais objekts vai cilvēku dzīvības, 
bet tobrīd neviens pat iedomāties nevarēja, ka tās pašas die-
nas vakarā pavēles dotās tiesības būs jāizmanto. 

Uzbrukums sākās pulksten 21 un 12 minūtēs. Kauja ilga 
apmēram stundu. Taču šī stunda Bauskas milicijas darbi-
niekiem – Didzim Traumanim, Guntaram Bergam, Aļģim 
Simanavičam, Valerijam Markunam, Mārim Kļaviņam, Agrim 
Kociņam, Jānim Jasevičam un Renāram Zaļajam šķita ilgstam 
mūža garumā.  Uzbrucēji šāva ar trasējošām lodēm, no bla-
kus esošās Celtniecības ministrijas ēkas rēja ložmetēja kār-
tas, lodes spindza arī no vairākām vietām Bastejkalna parkā. 
Kanālmalas apstādījumos nošāva milici Sergeju Konoņenko, 
skolnieku Ediju Riekstiņu, kinooperatorus Andri Slapiņu 
un Gvido Zvaigzni. Smagi ievainoja operatoru Vladimiru 
Brežņevu. Kaujas laikā iekšlietu ministrijas ēkā smagi sašāva 
vada komandieri leitnantu Vladimiru Gomanoviču, kurš ceļā 
uz slimnīcu mira. Ievainoja arī Jāni Jaseviču, Renāru Zaļo, Aļģi 
Simanaviču un Valeriju Markunu. “Šāva no visām pusēm, tur 
nebija kur likties,” atceras Guntars Bergs. 

KO ESAM IEGUVUŠI? 
Savu valstisko neatkarību mēs izcīnījām. Iekšlietu ministri-

jas aizstāvji tika apbalvoti ar Triju Zvaigžņu ordeni. Taču vīrus, 
kuri Latvijas neatkarības vārdā riskēja ar dzīvībām, valsts 
atceras vien barikāžu piemiņas pasākumu laikā. Citās dienās 
varai gar viņiem nav daļas. 2010. gadā pēc smagas slimības 
viņsaulē aizgāja Jānis Jasevičs. Liktenis nav žēlojis arī Guntaru 
Bergu – viņu skārusi smaga onkoloģiska saslimšana. Atbalstu 
viņam sniedz biedrība “Ventspils uzplaukumam”, bet valsts 
klusē… 

Šī tēma ir smaga ne tikai Guntaram Bergam vien. Sāpīga tā 
ir arī Ingai Antānei. Galvenokārt tādēļ, ka tiekoties ar visda-
žādākajiem cilvēkiem viņai bieži prasa: “Mēs gājām uz bari-
kādēm, mēs svēti ticējām nākotnei un bijām gatavi būt “kaut 
pastalās, bet brīvi”. Ko esam ieguvuši?”

Inga Antāne: “Varas līmenī parasti atbilde skan – mēs 
esam jauna, demokrātiska valsts, kopš valstiskās neatkarī-
bas atjaunošanas ir pagājuši tikai 27 gadi. Pacietieties! Un 
tad man gribas atgādināt Singapūras piemēru, kura 26 gados 
kļuva par vienu no pasaules attīstītākajām ekonomikām. Kas 
noticis Latvijā? Mēs cīnījāmies par demokrātiju, tanī skaitā 
arī par medijiem bez cenzūras. Ko esam ieguvuši? Absolūti 
kontrolētu mediju vidi, kurā dominē varai tīkams viedoklis. 
Cīnījāmies par to, lai ikvienam ir tiesības uz privātīpašumu. 
Likumdošanas līmenī, “uz papīra” tā tiešām ir, taču to pašu 
privātīpašumu tiesu izpildītājs var atņemt pat pāris eiro liela 
parāda dēļ! Tādi precedenti ir bijuši – piemēram, 2013. gadā 
zvērināts tiesu izpildītājs pārdeva izsolē kādu dzīvokli 76 san-
tīmu parāda dēļ!  Domājat, tiesu izpildītāju atstādināja no 
amata? Nē. Un tā nenotiek tikai tieslietu sfērā vien. Šajos 
gados pie varas esošās partijas, politiķi ir uzģenerējuši sistē-
mu, kurai cilvēks nav vajadzīgs. Sistēma ir pašpietiekama, tā 
atražo un uztur pati sevi. Taču valsts ir trīs lielumu kopums – 
teritorija, iedzīvotāji un valsts pārvalde. Šobrīd Latvijas terito-
rija ir vieta, kurā kalpot sistēmas labsajūtai, nevis cilvēkiem.  
Turklāt sistēma ievelk – cilvēks ir spiests spēlēt pēc tās dik-
tētiem noteikumiem. Domāju, ka līdz tādai īstai demokrātijai 
mēs joprojām neesam nonākuši, un bažas par valsts sagrāb-
šanu nav pārspīlētas.”

KĀ TOP LATVIJAS MILJONĀRI
Guntars Bergs: “Valsts sagrābšana sākās jau 1991. 

gadā. Ar  G-24 kredītu izsaimniekošanu, ar pri(h)vatizāciju.  

GUNTARS BERGS: 2013. gadā Rīgā atklāja 
Dienvidu tiltu, kura kopējās izmaksas bija vairāk 
kā 570 miljoni latu. Tanī pašā gadā Latvija kļuva 
par vienpadsmit miljonāriem bagātāka!

LR Augstākās Padomes priekšsēdētāja vietnieks Valdis Birkavs 
pieņem policista zvērestu no Bauskas policistiem.1.rinda no 
kreisās: Valdis Birkavs, Agris Kociņs, Aleksandrs Matvejevs, 
Renārs Zaļais, Bauskas rajona izpildkomitejas pr-js Alfrēds 
Greiselis. 2. rinda no kreisās: Jānis Jasevičs, Māris Kļaviņš, 
Valerijs Markuns. 3. rinda no kreisās: Guntars Bergs, Aļģis 
Simonavičus. 1992. gada 5. jūnijs.
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Ģirts Valdis Kristovskis, Ventspils domes deputāts

L 
iterāta Jāņa Rokpeļņa atzīšanās sadarbībā ar 
čeku un “tviterotāju” atzinība viņam kā “īstam 
vecim”. Edvīna Raupa ieminēšanās par demar-
kācijas līniju vilkšanu “stukačiem”. Arno Jundzes 
apsvērumi pret raganu medībām. Tie ir daži 

pēdējo dienu domu apmaiņas vai pat sadursmes vir-
zieni "čekas maisu" lietā, kuru fokusā pēkšņi nonākušas 
latviešu rakstnieku aprindas. Varu piekrist Jundzes vie-
doklim, ka literāti nav īpašāki par VEF proletāriešiem, 
zinātniekiem, skolotājiem vai tramvaju vadītājiem, kuru 
vidē PSRS totalitārā režīma laikā savus taustekļus sadzi-
na, saauda, satīkloja Valsts drošības komiteja.

Atbilstoši šādai visaptverošai pieejai no 1985. gada 
pavasara mani, 23 gadus vecu būvinženieri, centās saver-
vēt Ventspils VDK nodaļas 5. daļas ideoloģiskās pretizlū-
košanas speciālisti – majors Aivars Rubenis un leitnants 
Andris Indriksons. Par to, kā tieši tas notika, var izlasīt 
manā pagājušā gadā iznākušajā grāmatā “Pieskāriens”. 
Tiku provocēts, biedēts un kārdināts. Attīstīta sociālisma 
apstākļos nebija, kas pasargā no vervētāju telefona zva-
niem, izsaukumiem uz VDK ēku, to negaidītas ierašanās 
manās darba, atpūtas un hobiju vietās. Dažkārt šie VDK 
darbinieki uzrunāja uz ielas, dažkārt maltītes laikā pie-
sēdās blakus publiskā ēdnīcā, dažkārt pieprasīja atvērt 
viņiem dzīvokļa durvis. Un tomēr pusotra gada laikā 
viņiem neizdevās mani iebiedēt, pārliecināt un savervēt. 
Gluži pretēji. 1986. gada vasarā pārliecība bija augusi, jau 
spēju pateikt, ka turpmāk ignorēšu šīs oficiālās PSRS varas 
institūcijas pārstāvju jebkādus tālākos mēģinājumus man 
tuvināties. Tā atšķirībā no literāta Rokpeļņa un viņa neap-
skaužamā likteņa līdziniekiem man gājusi secen nepiecie-
šamība kopā ar VDK darbiniekiem “analizēt situāciju” dar-
bavietā, līdzcilvēku un tuvāko domubiedru vidē.

Kopš tā laika ir pagājis vairāk nekā trīsdesmit gadu. 
1990. gada 4. maijā esmu balsojis par Latvijas neatkarības 
atjaunošanu un divas desmitgades veltījis Latvijas aizsar-
dzības sistēmas atjaunošanai. Pašreiz esmu Ventspils pil-
sētas domes deputāts. Paradoksālā kārtā tieši šis apstāklis 
man no jauna licis pārliecināties par bijušās komunistiskās 
partijas nomenklatūras ciešo saistību ar bijušajiem čekas 
štata darbiniekiem. Un, proti, Ventspils pašvaldība 2017. 
gadā izveidoja komisijas, kurās liedza dalību trīs opozīcijas 
deputātiem – Aivim un Ivaram Landmaņiem, kā arī man. 
Vienlaikus vairākuma jeb pozīcijas deputāti katrs vidēji ir 
iekļauts darbam piecās pašvaldības komisijās vai padomēs. 
Tas neapšaubāmi ir nesmuki, prasts Satversmē nostiprināto 
demokrātijas, līdztiesības pamatprincipu, mazākuma tiesī-
bu pārkāpums. Turklāt ironiskā kārtā Ventspils pašvaldības 
Ekonomikas un budžeta komisijas dalībnieka statuss ir ticis 
bijušajam VDK štata darbiniekam Andrim Indriksonam. Tam 
pašam, kurš pirms vairāk nekā trīsdesmit gadiem nesekmī-
gi bija centies mani savervēt…

Ventspils pilsētas domes izpilddirektors Aldis Ābele 
šādu komisijas veidošanas rezultātu oficiāli pamatojis ar 
bijušā kompartijas funkcionāra Aivara Lemberga vadītā 
deputātu vairākuma iekšējo pārliecību, politisko gribu un 
uzticību. Tā nu minētās pašvaldības komisijas iekšējai lie-
tošanai paredzētie materiāli pieejami bijušam čekas dar-
biniekam, bet ne man. Jo esot iespējamība, ka materiālus 
izmantošu ļaunprātīgi.

Simptomātiski, ka tagadējā kapitālista un multimil-
jonāra Lemberga īpašumu apsaimniekošanā daudzus 
gadus piedalās bijušais VDK Ventspils nodaļas priekš-
nieks pulkvedis Imants Sormulis, kura dēls Ansis kopā 
ar Lembergu atrodas uz smagos noziegumos apsūdzē-
to sola. Šādai bijušo kompartijas un VDK funkcionāru 
kopībai, kā redzams arī no Ventspils pilsētas pašvaldības 
varas filozofijas, nav gadījuma raksturs. Padomju laikā 
kaltās kopīgās vērtības un savstarpējās uzticamās attie-
cības izturējušas laika pārbaudi. Tieši šo attiecību vēstu-
res liecība ir čekas maisos nokļuvušo cilvēku likteņi. Arī 
literāta Jāņa Rokpelņa sirdsapziņas mokas un atzīšanās. 
Totalitārās pagātnes skumjš atspulgs.

 Raksts pārpublicēts no “Latvijas avīzes”

Šonedēļ "Ventspilnieks.lv" saņēma vairākus satrauktus jautājumus no saviem lasītājiem – kas notiek ar tirdzniecī-
bas centra “Tobago” grīdu?  Vai grīdas flīžu celšanās neliecina par problēmām ēkas pamatkonstrukcijās, un līdz ar 
to neapdraud arī apmeklētāju drošību?  

Ģirts Valdis Kristovskis: 
Totalitārās pagātnes atspulgi

Kas notiek 
ar TC “Tobago” grīdu?

M 
ūsu lasītājs Andris raksta: ““Rimi” grīdai vie-
tām lielas spraugas caur flīzēm, citur tās 
pilnīgi pacēlušās uz augšu. Flīžu šuvju salī-
mēšana ar līmlenti nav risinājums. Kurpju 
zoles vienalga ķeras aiz flīžu malām.  Vairāki 

mazie veikaliņi jau slēgti, vai nav jāslēdz arī “Rimi”? Mums 
Ventspilī “Maximas” traģēdiju nevajag. Visiem zināms, ka 
tas centrs būvēts uz purva, tātad apakšā ir pamatīgs mit-
rums, un drīz arī pamati var sākt ļodzīties.” 

"Ventspilnieks.lv" noskaidroja, ka flīzes no grīdas var atda-
līties vairāku iemeslu dēļ – mitruma dēļ tās uz augšu spiež 
ūdens tvaiki, „staigā” ēkas pamati vai bijusi nekvalitatīva flīžu 
līme. Ja flīzes atdalās veselas un neplīst, tad iemesls jāmek-
lē pamatnē zem flīzēm, visticamāk, flīzes uz augšu ceļ ūdens 
tvaiks. Savukārt  ja flīzes plīst, tad varētu būt arī cits iemesls 
– grunts kustās, un “staigā” ēkas pamati. Tas jau ir nopietni. 
Jebkurā gadījumā flīžu “lēkāšanas” īsto iemeslu iespējams 
noteikt tikai pēc pārbaudēm.

Nav pamata uzskatīt, ka vainojama nekvalitatīva flīžu līme. 
Pavisam nesen – 2015.gadā pēc “Rimi” pasūtījuma noti-
ka hipermārketa atjaunošanas darbi un tirdzniecības centra 

rekonstrukcija, kura gan galvenokārt izpaudās kā telpu kos-
mētiska atsvaidzināšana. Tomēr ventspilnieku satraukums ir 
saprotams – daudzi vēl atceras 2010. gada augusta spēcīgo 
lietavu izsauktās notekūdeņu kanalizācijas problēmas. Toreiz 
no “Tobago” pat tika evakuēti pircēji, jo veikala pirmo stāvu 
klāja ūdens. Pie vainas bijusi lietus ūdeņu novadcaurule, kas 
neizturēja lielo ūdens spiedienu.

"Ventspilnieks.lv" noskaidroja, ka šobrīd caur flīzēs izurb-
tiem caurumiņiem tiek iepildītas speciālas putas, grīdas cel-
šanai uz augšu. Jo, kā izrādās, ēka tiešām būvēta uz  stipri 
purvainas zemes, kura šādu objektu celšanai nav īsti piemēro-
ta. Kādēļ TC “Tobago” celšanai savulaik izvēlēta tieši šī zeme, 
īstas skaidrības nav. Zināms vienīgi, ka prokuratūras rīcībā ir 
pierādījumi, ka darījumā ar TC “Tobago” – zemes iegādi, trans-
formēšanu, būvniecības atļaujām un finansēšanu – bijuši tieši 
iesaistīti Aivars Lembergs un viņa dēls Anrijs. Tirdzniecības 
centrs tika uzcelts par Nīderlandē reģistrētās ārzonas firmas 
“Netherfin Financial Services” naudu, kurā kā patiesā labuma 
guvēji norādīti Anrijs un Līga Lembergi.  Vēlāk tirdzniecības 
centru pārdeva. Saistībā ar TC “Tobago” pret Lembergiem ir 
apsūdzība par noziedzīgi iegūtu līdzekļu legalizāciju. 

2016. gadā Latvijā nabadzības riskam 
bija pakļauti 425 tūkstoši jeb 22,1% 
iedzīvotāju – par 0,3 procentpunktiem 
vairāk nekā 2015. gadā, liecina Centrā-
lās statistikas pārvaldes (CSP) 2017.gadā 
veiktās iedzīvotāju aptaujas dati. Šo 
iedzīvotāju ekvivalentie ienākumi bija 
mazāki par 330 eiro mēnesī.

Nabadzības riskam 
Latvijā pakļauti 
22,1% iedzīvotāju

2016. gadā, pieaugot iedzīvotāju rīcībā 
esošajiem ienākumiem, pieauga arī naba-
dzības riska slieksnis – līdz 330 eiro mēnesī 
(2015. gadā – 318 eiro mēnesī).

Pēc straujā samazinājuma par 4,6 pro-
centpunktiem 2015.gadā nabadzības ris-
kam pakļauto bērnu īpatsvars būtiski nav 
mainījies un 2016. gadā bija 18,4% (2015. 
gadā – 18,6%). Mājsaimniecībās, kurās 
apgādībā esošos bērnus audzina tikai viens 
no vecākiem, nabadzības risks joprojām ir 
augsts un sasniedza 34,3% (2015. gadā 
– 34,4%).

Ievērojami samazinājies nabadzības risks 
mājsaimniecībās, kurās divi pieaugušie 
audzina trīs vai vairāk bērnus – no 25,5% 
2015. gadā līdz 19,8% 2016.gadā. 

Katru gadu ļoti augstam nabadzības ris-
kam (virs 50%, izņemot 2009.gadu – 47,9%) 
ir pakļauti bezdarbnieki, un 2016.gadā rādī-
tājs sasniedza 56,5%. Savukārt strādājošo 
personu nabadzības risks 2016. gadā bija 
tikai 8,8% (2015. gadā – 8,3%). 

BNN/LETA

Neskatoties uz iebildumiem, gramatiskām kļūdām, pārmetumiem par 
paviršu darbu, kā arī Ingunas Sudrabas iespējamo neatbilstību ama-
tam, tā kā izjukusi viņas pārstāvētās partijas "No sirds Latvijai" (NSL) 
frakcija, apstiprināts «oligarhu lietas» galaziņojums.

Vēl pirms sēdes sākuma deputāts Andrejs Judins (V/Par!) prasīja iemeslus 
sēdes pārcelšanai, kā arī izteica bažas, ka tik īsā laikā – pusstundā – visus jau-
tājumus nevar paspēt izrunāt. Viņš norādīja uz virkni gramatisko kļūdu, nepre-
cizitātēm, taču tika pārtraukts un neuzklausīts. Sudraba aicināja pārtraukt 
kļūdu labošanu un balsot par ziņojumu. Komisijas galaziņojumu atbalstīja četri 
deputāti – Sudraba, Mežulis, Pimenovs, kā arī Mārtiņš Šics.

Judins uzstāja, ka jāizskata jauni punkti, tikmēr Sudraba uzsvēra, ka ziņoju-
mā nav iestrādāts nekas tāds, par ko deputāti nebija runājuši. Judina priekšli-
kumu deputātu vairākums neatbalstīja – par to balsoja tikai Judins un Ritvars 
Jansons (VL-TB/LNNK). 

Judins vairākkārt uzsvēra, ka sēde līdzinās farsam un aicināja komisijas 
locekļus pildīt savus pienākumus, taču viņa lūgumi neguva atbalstu.

Sudrabai ignorējot Judinu, vācot savu mēteli un mantas un kopā ar 
Pimenovu un Mežuli pametot zāli, Judins tomēr izteica savus secinājumus: 
«Gala ziņojums ir nekvalitatīvs, un jautājums nav tikai par valodas kļūdām, 
bet arī par saturiskām kļūdām. Gala ziņojums nesniedz atbildes uz jautāju-
miem, kas bija uzdoti komisijā. Proti, nebija analizēti jautājumi, kas saistīti ar 
valsts sagrābšanu. Jautājums par kriminālprocesa kvalitāti analizēts pavirši, un 
būtībā pie visa, pēc Sudrabas kundzes viedokļa, vainīgi ir izmeklētāji. Es vēlos 
izmantot likumā piešķirtās tiesības iesniegt atsevišķas domas. Man ir ļoti žēl, 
ka par to es varu runāt un stāstīt tikai tad, kad sēde ir slēgta, jo Sudrabas kun-
dzi tas nemaz neinteresē. Tā, kā bija vadīta šodienas sēde, tas ir manu un citu 
kolēģu tiesību pārkāpums. Tā nedrīkst strādāt. Jums nebija tiesības.»

Jau iepriekš 15.janvārī Judins bija uzsvēris, ka «šobrīd galaziņojuma projekts 
ir ļoti vājš, tendenciozi remdens». 

BNN/LETA

Steigā, ar gramatiskām kļūdām 
parlamentārās izmeklēšanas 
komisija apstiprina «oligarhu 
lietas» galaziņojumu
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Uzbrūk e-veselības 
sistēmai
16.janvāra pēcpusdienā tikai gada 
sākumā publiski palaistajai e-vese-
lības sistēmai un Nacionālā veselī-
bas dienesta informācijas sistēmai 
noticis apjomīgs kiberuzbrukums, 
kas pilnībā paralizēja ārstu darbu, 
izrakstot receptes vai darbnespējas 
lapas. Atbildīgie dienesti apgavo, ka 
iedzīvotāju datu informācija neesot 
noplūdusi.

Āboltiņu nomaina 
Lībiņa-Egnere
Par Saeimas Nacionālās drošības 
komisijas priekšsēdētāju ievēlēta 
“Vienotības” deputāte Inese Lībiņa-
Egnere. Viņa nomainīs līdzšinējo 
vadītāju Solvitu Āboltiņu, kura nesen 
nolika Saeimas deputātes mandātu. 
Nacionālās drošības komisija izskata 
jautājumus, kas skar Latvijas drošību 
un aizsardzību, kā arī ar šo sfēru sais-
tīto nozaru intereses.

Iekrīt “LDZ loģistika” 
vadītājs Lūsis
“Latvijas dzelzceļš” meitasuzņēmuma 
“LDz loģistika” valdes priekšsēdētājs 
Verners Lūsis aizturēts Lietuvā pēc 
Polijas varas iestāžu lūguma, un tur 
izmeklēšanas laikā viņam arī jāuztu-
ras. Pāris dienas pirms šīs ziņas pub-
liskošanas Lūsis atkāpās no amata 
uzņēmumā. Lūsis aizturēts kādā kon-
trabandas lietā un bija izsludināts 
starptautiskā meklēšanā.

Apķīlā Bondara īpašumus 
un kontus
Tiesa ir apķīlājusi Rīgas domes depu-
tāta Mārtiņa Bondara īpašumus un 
bankas kontus, lai varētu no viņa 
piedzīt 15 miljonus eiro “Latvijas 
Krājbankas” krimināllietā.

“Liepājas metalurgu” 
izpārdos pa daļām
Maksātnespējīgā un pēdējos gadus 
dīkā stāvošā uzņēmuma “KVV Liepājas 
metalurgs” ražotne vairs netiks tirgo-
ta kā vienots veselums, bet gan sada-
līta vairākos īpašumos un pārdota 
izsolēs. Cerība pārdot vienu veselumu 
esot bijusi niecīga, turklāt valsts vēlas 
pēc iespējas ātrāk un vairāk atgūt 
ieguldītos līdzekļus. Ekonomikas 
ministra Arvila Ašeradena ieskatā, 
vēl tomēr esot cerības atsākt ražoša-
nu mazākiem uzņēmumiem. 

Prasa kritērijus slēgtām 
domes sēdēm
Vēlme ļaut pašvaldībām rīkot slēg-
tas domes sēdes norāda uz riskiem 
sabiedrībai zaudēt iespēju sekot līdzi 
būtisku lēmumu pieņemšanai, norā-
da eksperti. Jau tā šobrīd, aizbildino-
ties ar slēgtas sēdes statusu, daudzās 
pašvaldībās ir risinājums, kā publiski 
neatklāt noteikta rakstura informāci-
ju. Vides aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministrija jaunajā regulēju-
mā saskata risinājumus nevienlīdzī-
gai attieksmei pret pozīcijas un opo-
zīcijas deputātiem.

Gada dzīvnieks Latvijā – 
vāvere
Par Latvijas gada dzīvnieku izvēlēta 
parastā vāvere. Parastā vāvere jeb 
Sciurus vulgaris, kas ir vienīgā Latvijā 
sastopamā vāveru suga, uzvarējusi 
sīvā konkurencē Latvijas Dabas muze-
jā notikušajā balsojumā.

LATVIJĀ

Lauksaimnieki no šīs naudas nedabūja ne 
centa, toties varai tuvu stāvošas personas 
par G-24 naudu uzpirka lauksaimniecības 
uzņēmumus, pārtikas rūpniecību, ražotnes. 
Atcerēsimies kaut vai to, kā Andris Šķēle 
kļuva par vienu no Latvijas bagātākajiem 
cilvēkiem. Īstajā laikā viņš bija pareizajā 
vietā – 1990. gadā lauksaimniecības minis-
tra Daiņa Ģēģera vietnieks Ivara Godmaņa 
valdībā, viens no tiem, kurš noteica minis-
trijai pakļauto uzņēmumu virzību privatizā-
cijai. Deviņdesmito gadu vidū viņa holdingā 
"Ave Lat' ietilpa vismaz desmit bijušie valsts 
uzņēmumi. Oficiāli gan Šķēle kā īpašnieks 
nevienā no "Ave Lat" uzņēmumiem neparā-
dījās. Būtībā neviens no mūsu oligarhiem pie 
bagātības nav ticis godīgā ceļā. Un vēl kāds 
interesants piemērs – 2013.gadā Rīgā atklā-
ja Dienvidu tiltu, kura kopējās izmaksas bija 
vairāk kā 570 miljoni latu. Tanī pašā gadā 
Latvija kļuva par vienpadsmit miljonāriem 
bagātāka!”

Inga Antāne: “Sistēmas ietvaros apzināti 
tiek noņemta apziņa, ka katru lēmumu pie-
ņem konkrēti cilvēki ar vārdiem un uzvār-
diem. Kamēr nebūs personīgas atbildības par 
katru lēmumu, augsne korupcijai, negodprā-
tībai, nodevībai paliks. Nevienam nav noslē-
pums, ka, teiksim, lielās būvniecības firmas 
objekta celtniecībai piesaista apakšuzņēmē-
jus, tie, savukārt, algo vēl mazākas firmas, 
kuras cenšas noalgot darbiniekus par iespē-
jami mazākām algām. Rezultātā pietiekami 
daudzus darbus veic gadījuma strādnieki. Par 
kādu profesionalitāti un kvalitāti mēs varam 
runāt? Un atkal rodas jautājums – ko mēs 
šajos 27 gados esam ieguvuši?”

Guntars Bergs: “Mums ir ļoti korumpēta 
valsts…”

ARHĪVĀ VAI SADEDZINĀT?
Inga Antāne: “Lielākā bīstamība valstij 

ir patiesas demokrātijas trūkums, pēc kuras 
mēs tā toreiz tiecāmies. Bīstama ir arī mūžī-
gu aizdomu ēna un kaut vai teorētiskā iespē-
ja ar atmaskošanas draudu palīdzību raustīt 
valstiski nozīmīgu lēmumu pieņēmējus aiz 
strīķīša. Es runāju par “čekas maisiem”. Lai 
arī lustrāciju esam nokavējuši, tomēr pagāt-
ne, lai kāda arī tā būtu, beidzot vispusīgi 
un objektīvi jāizvērtē, un tai jāpavelk svīt-
ra. Postkomunistiskās valstis Centrālajā un 
Austrumeiropā jau kopš 90.gadu sākuma cita 
pēc citas veikušas lustrācijas procesus, pieņe-
mot un īstenojot īpašus likumus. Polija pērn 
nolēma atlaist Ārlietu ministrijas darbiniekus 
un diplomātus, kuru karjeras ārlietās aizsā-
kās vēl komunistu režīma gados.  Lietuvas 
Iedzīvotāju genocīda un pretošanās kustības 
izpētes centrs tikko pabeidza VDK aģentu 
arhīvu personisko lietu reģistrācijas žurnāla 

datu publiskošanu. Pienākusi Latvijas kārta 
beidzot tikt galā ar “čekas maisu” lietu. Taču 
šī informācija jāizvērtē ļoti kritiski. Ne velti 
lietuvieši pēc žurnāla publiskošanas uzsvē-
ra, ka tā saraksts, tāpat kā daudzi VDK doku-
menti, jāvērtē kritiski, jo nav zināms, pēc 
kāda principa un ar kādu mērķi šis žurnāls 
ticis veidots. Manuprāt “čekas maisu” jau-
tājumam nepieciešams divpakāpju risinā-
jums – sākotnēji vēsturniekiem sabiedrībai 
jāskaidro, kāds bija padomju varas periods, 
kā tas viss notika, kāda bija sistēma. Un pēc 
tam noliekam čekas maisus Valsts arhīvā. 
Kas grib, lai iet un lasa. Es neiešu un nelasī-
šu. Tam vienkārši ir jāpieliek punkts, un visa 
mūsu enerģija jānovirza valsts attīstības vir-
zienā. Mums beidzot jārada vieta, kurā grib 
dzīvot mūsu bērni un mazbērni. Šobrīd mūsē-
jie aizbrauc.”

Guntars Bergs: “Ja maisus atvērtu un 
publiskotu, vismaz pusei būtu jāiet prom no 
darba. Tādēļ es neticu, ka tas kādreiz tiešām 
tiks izdarīts. Protams, atklāts paliek jautā-
jums, cik daudzas aģentu kartītes tajos vēl 
saglabājušās. Ne velti tiek runāts, ka tās, 
kuras patiešām bija vērtīgas, jau sen atrodas 
Krievijā, un ir tā “īsā saitīte”, aiz kuras iespē-

Inga Antāne: Mums ir visi 
priekšnoteikumi labai nākotnei – 
sava neatkarīga valsts, teritorija 
ģeogrāfiski ļoti izdevīgā vietā, ir 
brīnišķīgi, gudri un strādīgi cilvēki. 
Tādēļ esmu pārliecināta, ka pavisam 
noteikti pienāks pārmaiņu laiks, un 
valsts centrā atkal būs cilvēks.

jams raustīt ne vienu vien šeit, Latvijā. Ja reiz 
tie maisi netika atvērti un publiskoti līdz šim 
laikam, tie vienkārši jāsadedzina. Nevar gan 
izslēgt, ka Krievijas Valsts prezidenta vēlē-
šanu gadā kaimiņvalsts mums nesagādā 
savdabīgu dāvanu simtgadē, un nepublisko 
viņu rīcībā esošo Latvijas VDK arhīva daļu. 
No Krievijas interešu  zonas mēs neesam 
izgājuši.”

KRIEVIJAS INTEREŠU SFĒRA 
UN BEZDARBNIEKA PABALSTS

Inga Antāne: “Vēsturiski vienmēr esam 
bijuši šajā sfērā. Piemēram, tranzīta nozare 
balstās un vienmēr ir balstījusies uz Krievijas 
kravām. Dzelzceļu Latvijā uzbūvēja vēl cara 
laikos, arī Ventspils ostu pirms vairāk kā simts 
gadiem uzcēla pēc Nikolaja II ukaza par lie-
las un jūras kuģiem pieejamas ostas celtnie-
cību līdztekus Maskavas–Ventspils dzelzceļa 
ierīkošanai. Arī Padomju Savienības gados 
Krievija ieguldīja šeit lielas investīcijas, un, 
ejot projām, atstāja par pilsētas saimnie-
ku savu cilvēku, kuram bija jākontrolē viņu 
interešu ievērošanu. Kad pret Krieviju tika 
vērstas Eiropas Savienības sankcijas,  viņi 
pret mums vērsa savējās – novirzīja tranzīta 
kravu plūsmu cauri savām ostām. Rezultātā 
jau iepriekšējais gads nozarei bija ļoti slikts, 
un šogad paredzamais kravu kritums būs vēl 
lielāks. Tā sekas mūsu valsti skars ļoti smagi. 
Viena tonna tranzīta kravas mūsu ekonomi-
kā ienes līdz 10 -15 eiro. Nav kravu, nav arī 
naudas. Bet tranzīta nozarē strādā vairāk kā 
83 tūkstoši cilvēku! Viņiem ir ģimenes, bērni, 
vecāki, un kravu kritums ietekmē viņus visus. 
Taču kad “Baltijas asociācija – Transports un 
loģistika” nāca klajā ar paziņojumu par atbil-
stoša rīcības plāna nepieciešamību kravu 
plūsmas tālāka sarukuma gadījumā, prem-
jers Māris Kučinskis izteicās – viņš labāk 
visiem maksāšot bezdarbnieka pabalstus, 
nekā atbalstīs tranzītu.  

AIZSPOGULIJAS VIETĀ – 
PĀRMAIŅAS

Guntars Bergs: “Nelaime tā, ka vara nevē-
las redzēt tālāk aiz Rīgas un lielajām pilsē-
tām. Esmu daudz braukājis pa Latvijas lau-
kiem, un redzējis, kāda nabadzība daudz-
viet valda. Darba nav, ar pabalstu naudu 
pietiek pašam nepieciešamākajam, bet izti-
ku kā baronu laikos nodrošina ar naturālās 
saimniecības palīdzību. Tādu ģimeņu nav 
mazums.” 

Inga Antāne: “Patiesā aina ļoti radikā-
li atšķiras no tās, kura tiek zīmēta shēmās 
un pasniegta medijos.  Brīžam ir sajūta, ka 
dzīvojam Aizspogulijā, kurā pie varas eso-
šie runā par veiksmes stāstu, bet neskaitā-
mi Latvijas iedzīvotāji joprojām tajās pasta-
lās turpina iet uz Brīvību. Kā fonda “Ventspils 
uzplaukumam” valdes locekle esmu apmek-
lējusi cilvēkus, kuri lūdz mūsu palīdzību. 
Redzot, kā ģimene ar sešiem bērniem mīt 
vienā neremontētā istabā ar krāsns apkuri 
un labierīcībām pagalmā, man grūti noticēt, 
ka tiešām ir 21. gadsimts un mēs atrodamies 
Eiropas Savienības valstī. Bet mediji tikmēr 
ziņo par IKP pieaugumu. Aizspogulijā ir tā –  
nomirst cilvēks, un IKP kāpj, jo ir taču bēru 
izdevumi! Cilvēki lidmašīnā dodas projām no 
Latvijas – IKP aug. Jo vairāk aizbrauc, jo lielāks 
IKP pieaugums… Absurdi? Jā! Tā nedrīkst būt, 
ir laiks pārmaiņām.

Mums ir visi priekšnoteikumi labai nākot-
nei – sava neatkarīga valsts, teritorija ģeo-
grāfiski ļoti izdevīgā vietā, ir brīnišķīgi, gudri 
un strādīgi cilvēki. Un tādēļ esmu pārlieci-
nāta, ka pavisam noteikti pienāks pārmaiņu 
laiks, un valsts centrā atkal būs cilvēks – ar 
savām lielajām un mazajām rūpēm, ar ikdie-
nas darbu un cienīgu atalgojumu. Es ticu, ka 
aizbraukušie ar bagātu, citās valstīs gūtu pie-
redzi atgriezīsies mājās. Jo Latvija mums ir 
labākā vieta uz zemes, kur dzīvot!” 

Pie bijušās Ie M ieejas. 1. rindā no kreisās: Aleksandrs Matvejevs, bijušais Bauskas policijas 
pr-ks, bijušie Bauskas policisti Agris Kociņš un Renārs Zaļais, bijušais LTF pr-js Romualds Ražuks, 
barikāžu dalībnieks Edvīns Ežmalis, bijušais Bauskas policists Didzis Traumanis. 2. rindā no 
kreisās: Bauskas policists Māris Kļaviņš, bijušie Bauskas policisti Guntars Bergs un Jānis Jase-
vičs, Valerijs Markuns. 2009. gada 20. janvāris.

Pastalās šobrīd esam daudzi, bet vai 
patiesi brīvi?
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 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2018. gada 20. janvārī plkst. 15.45
U-14 komandu spēle

HK Venta2002 – OZO STARS

2018. gada 21. janvārī plkst. 13.15
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – LT UNITED

VK “Ventspils” 
simtprocentīga bilance
Otro uzvaru pēc gadu mijas izcīnī-
juši Ventspils volejbolisti, kuri Latvijas 
Nacionālās 1.līgas čempionāta spēlē 
šoreiz viesos spraigā cīņā ar 3-2 (20:25, 
28:26, 25:22, 22:25, 15:12) pārspēja RTU 
komandu. VK “Ventspils” ir joprojām vie-
nīgie, kuri šosezon svinējuši uzvaras visās 
spēlēs un līdz ar to ir pārliecinoši līderi. 
Sešas uzvaras deviņās spēlēs ir tuvāka-
jiem sekotājiem VK “Ozolnieki”. Tieši pret 
Ozolnieku komandu ventspilnieki aizva-
dīs nākamo spēli. Tā notiks 20. janvārī 
Pārventas hallē.

-16 Ludvigsburgā 
Ventspils basketbolisti piedzīvoja zaudē-
jumu FIBA Čempionu līgas turnīrā, kurā 
viesos ar 16 punktu starpību piekāpās 
līdervienībai “MHP Riesen” – 68:84. Ingus 
Jakovičs ar gūtajiem 17 punktiem bija 
rezultatīvākais spēlētājs Ventspils rindās. 
Pagaidām BK “Ventspils” ar piecām uzva-
rām saglabāja ceturto vietu kopvērtē-
jumā, tomēr tikpat panākumu ir vēl 
divām komandām, tādēļ atlikušajās spē-
lēs noteikti ir jāuzvar, lai iekļūtu izslēgša-
nas spēlēs.

Pēc pirmā apļa novads 
līderos
Ventspils Amatieru hokeja čempionā-
tā aizvadīts pirmais aplis. Pēc tā līde-
ri ar četrām uzvarām četrās spēlēs ir 
Ventspils novada komandas hokejis-
ti. Piecu komandu konkurencē otrie ar 
deviņiem punktiem ir “Marbella”, bet 
pagaidām trešdie ar sešiem punktiem ir 
“Kurekss”. Komandas izspēlēs divu riņķu 
turnīru, pēc kura sekos izslēgšanas spē-
les. Jāatzīmē, ka čempionātā spēlē arī 
daži “VENTA 2002” spēlējošie hokejis-
ti, piemēram, rezultatīvie uzbrucēji Jānis 
Golubovičs (Ventspils novads) un Oskars 
Grigulis (“Kurekss”).

Sabrauc Latvijas labākie 
loka šāvēji
Šajā nedēļas nogalē Olimpiskā centra 
«Ventspils» vieglatlētikas manēžā notiks 
Latvijas atklātais čempionāts loka šauša-
nā telpās. Dalībnieki vīriešu un sieviešu 
konkurencē veiks «Indoor Round» vin-
grinājumus 25 un 18 metru distancēs, 
kā arī turnīros. Sportisti sacentīsies rekur-
sīvā, kompaktloku, neaprīkoto loku un 
tradicionālo loku klasēs pieaugušajiem. 
Ventspilī ziemā bieži notiek arī starptau-
tiskas sacensības, jo, kā atzīst loka šau-
šanas federācija un sportisti, te ir labākie 
apstākļi visā Baltijā.

Ventspils senioriem 4 zelti 
Jēkabpilī
Ventspils veterānu kluba vieglatlēti izcīnī-
juši četras zelta un vienu sudraba meda-
ļu Jēkabpilī notikušajā atklātajā ziemas 
čempionātā senioriem. Par divkārtēju 
čempionu kļuva Valdis Cela, kurš uzvarēja 
tāllēkšanā un augstlēkšanā. Uzvarēja arī 
Jānis Baraus 1500 m skrējienā un Dace 
Brakanska augstlēkšanā, viņai arī sudrabs 
tāllēkšanā.

SPORTA ĪSZIŅAS

Šāds jautājums rodas, iepazīstoties ar laikrakstā «Neatkarīgā» publicēto paša izdevu-
ma pasūtītās un pētījumu aģentūras SKDS veiktās aptaujas rezultātiem, kurā tika 
mēģināts noskaidrot sabiedrības viedokli jautājumā par politiķu darbības vērtēju-
mu. Smagos noziegumos apsūdzētais un no Ventspils pilsētas pašvaldības priekšsē-
dētāja pienākumu pildīšanas atstādinātais Aivars Lembergs summāri ir salīdzinoši 
visumā populārs sabiedrības vērtējumā, taču ar būtisku niansi: praktiski puse lat-
viešu valodā runājošie aptaujātie A.Lemberga darbību vērtē negatīvi un noraidoši, 
kamēr krieviski runājošo vidū mūžīgi tiesvedībās aizņemtais politiķis ir ļoti populārs 
un viņu negatīvi vērtē tikai gandrīz katrs desmitais aptaujātais.

Futbola klubs “Ventspils” pēc aizvadī-
tās salīdzinoši neveiksmīgās sezonas 
neturpinās sadarbību ar pieredzējušo 
angļu galveno treneri Polu Ašvortu. Kā 
norāda klubs, līgums ar Ašvortu bija 
noslēdzies līdz ar sezonas beigām, taču 
pēc abpusējas vienošanās līgums netiek 
pagarināts.

Septīto uzvaru Latvijas 1.līgas čempionāta spēlēs svētdien guva Ventspils “VENTA 
2002” hokejisti. Pašreizējie līgas čempioni savā laukumā ar 4:2 pārspēja Valmieras 
hokejistus, izšķirošo pārsvaru gūstot spēles pēdejā trešdaļā.

Kāpēc puse latviešu Lemberga 
darbību vērtē negatīvi, bet 
krievvalodīgie par viņu “fano”?

Z 
īmīgi, ka aptaujā, kuru pasūtījusi 
un publicējusi ne visai glaimojo-
šos rezultātus ar pašu A.Lembergu 
tik cieši saistītais laikraksts 
“Neatkarīgā” (praktiski katru 

dienu ir publicēts kāds A.Lembergu aizstā-
vošs vai pozitīvisma garā veidots raksts), 
latviešu valodā runājošo vidū viņš ieņem 
tikai sesto vietu. Aptaujas rezultāti rāda, 
ka 44,5% latviski runājošo respondentu 
A.Lemberga darbību vērtē negatīvi, bet tikai 
9,5% krievvalodīgo domā tāpat. Ja latviešu 
vidū A.Lemberga reitings piedzīvo izteiktu 
lejupslīdi, krievvalodīgie joprojām turpina 
par viņu “fanot” – šajā grupā A.Lembergs 
ir stabilā otrajā vietā aiz, protams, Rīgas 
mēra Nila Ušakova. Latvieši gan viņu ir 
“izsvilpuši”, jo pirmajā sešiniekā viņa vārdu 
neatrast, tāpat kā viņa ciešo sabiedroto 
Andri Ameriku. Par “misteru 20%” iesauk-
tais A.Ameriks krievvalodīgo vidū ir piektais 

populārākais.
Politologs Ivars Ījabs atzīst, ka A.Lemberga 

vērtējuma lejupslīdei ir loģisks skaidrojums 
un tieša saikne ar tā dēvētās “oligarhu lietas” 
un «Rīdzenes» sarunu aktualizēšanu, kuru 
autentiskumu A.Lembergs nemitīgi noliedz. 

Latviski runājošo Latvijas iedzīvotāju vidū 
Valsts prezidenta Raimonda Vējoņa darbība ir 
novērtēta visaugstāk, bet krievvalodīgo vidū 
viņš ierindojas trešajā vietā. To respondentu 
īpatsvars, kas R.Vējoņa darbību vērtē negatī-
vi, abās etniskajās grupās ir gandrīz vienāds 
– 21,3% un 20,4%.

Bez šaubām, šādām “iedzīvotāju aptau-
jām” nav lielas nozīmes, jo tās nekad nebūs 
precīzas un nepārstāvēs visas sabiedrības 
viedokli, tomēr atsevišķās šķautnēs vēroja-
mie rezultāti gan noder kā vērtīga viela pār-
domām. Ja Tev, lasītāj, ir sava atbildes versija 
uz raksta virsrakstā uzdoto jautājumu, raksti 
mums uz redakcija@ventspilnieks.lv! 

“VENTA 2002” uzvar Valmieru un atgriežas pirmajā vietā

J au spēles piektajā minūtē rezultātu ar 
precīzu metienu atklāja valmierietis 
Augusts Ričards Veidenbaums, tomēr 
devītajā minūtē pēc Elvja Kaimiņa 
metiena izdevās atjaunot līdzsvaru. 

1:1 – tā arī noslēdzās pirmā trešdaļa. Otrajā 
perioda vidū jau vadībā izvirzījās lauku-
ma saimnieki ventspilnieki, kad 2:1 panāca 
Aigars Vilmanis. Tomēr 66 sekundes pirms 
pārtraukuma viesiem izdevās panākt 2:2 
(Matīss Megnis). 

Grūti gāja visu izšķirošo trešdaļu, jo nekā 
vairs neizdevās uzlauzt viesu vārtus. Tikai 
divas minūtes un 15 sekundes pirms pamat-
laika beigām Oskars Grigulis panāca 3:2 vadī-

bu. Viesi jau tūliņ nomainīja vārtsargu pret 
sesto laukuma spēlētāju, līdz 25 sekundes 
pirms finālsvilpes ripu pārtvēra mājinieki un 
Jānis Golubovičs raidīja to valmieriešu tukša-
jos vārtos – 4:2.

Jāatzīmē, ka J.Golubovičam šajā spēlē arī 
divas rezultatīvas piespēles. Viņš ar četriem 
vārtiem un 18 rezultatīvām piespēlēm ir visa 
čempionāta rezultatīvākais spēlētājs, kamēr 
trīs punkti (deviņi vārti un desmit piespē-
les) mazāk ir komandas biedram Oskaram 
Grigulim. 

Savukārt čempionāta kopvērtējumā 
“VENTA 2002” ar 22 punktiem desmit spē-
lēs atgriezās pirmajā pozīcijā. Ar 20 punk-

tiem seko “HS Rīga 2001”, kuriem gan ir 
viena spēle rezervē. 20 punkti desmit spēlēs 
ir “Lido” hokejistiem.

Nākamo spēli “VENTA 2002” aizvadīs tikai 
4. februārī, kad ļoti svarīgā spēlē savā lauku-
mā uzņems Mārupes hokejistus, kuri ar 18 
punktiem deviņās spēlēs ir ceturtajā pozīcijā. 
Ventspilnieku vizīte Mārupē pagājušā gada 
izskaņā beidzās neveiksmīgi – zaudējums ar 
4:7. 

Otro reizi šķiras FK “Ventspils” un Pola Ašvorta ceļi

P 
agaidām nav zināmi, kādi varē-
tu būt P.Ašvorta turpmākie plāni. 
Jāatzīmē, ka P.Ašvorta sieva ir 
ventspilniece, ar kuru viņš iepazi-
nās pirmajā trenera darba posmā 

Ventspils klubā.
48 gadus vecais P.Ašvorts tieši Ventspilī 

uzsāka savu trenera karjeru Latvijā. Tas notika 
2001.gadā, vēlākos gadus trenējot arī Rīgas 
“Skonto” un Krievijas komandu «Rostov”. 
Laikā no 2005. līdz 2009.gadam P.Ašvorts bija 
Rīgas “Skonto” galvenais treneris. Pēc tam 
viņš devās darba gaitās uz Nigēriju, kur strā-
dāja futbola attīstības akadēmijā.

Pēc atgriešanās Latvijā viņš 2015.gada 
septembrī atkal uzsāka vadīt FK “Ventspils” 
komandu, jau jaunajā sezonā piesaistot pir-
mos nigēriešu futbolistus no akadēmijas, 
kurā strādāja. Viņš galvenā trenera amatā 
nomainīja Jurģi Pučinski, kura vadībā koman-
das sniegumā sākās neveiksmju sērija.

Tomēr arī P.Ašvortam neizdevās koman-
du aizvest līdz Latvijas čempionu titulam. 
Vienīgo titulu izdevās iegūt pērn, kad koman-
da uzvarēja Latvijas kausa izcīņā. Latvijas 
čempionātā klubs divreiz palika trešais, bet 

aizvadīto sezonu noslēdza ceturtajā vietā, 
pirmo reizi 20 gadu laikā izkrītot no medaļ-
nieku pulka. Vienīgais ieguvums bija ceļazī-
me uz Eiropas līgu.

Kopumā Latvijas čempionātā Ašvorta vadī-
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bā ventspilnieki 130 spēlēs guvuši 83 uzva-
ras, četras reizes spēlējuši neizšķirti un pie-
dzīvojuši 23 zaudējumus. Eiropas kausos 12 
spēlēs trīs uzvaras, viens neizšķirts un astoņi 
zaudējumi. 
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Svaigā 
gaisā!

P 
rotams, gan pašus ventspil-
niekus, gan tuvākā apkār-
tnē dzīvojošos un pat vie-
sus no attālākiem punk-
tiem kā magnēts pievelk 

Ventspils Piedzīvojumu parka lie-
lais kalns. Kopš 16.janvāra slēpoša-
nas kalns, kas tagad ir jau 58 metru 
augstumā, gaida ciemos lielus un 
mazus kalnu slēpošanas mīļotājus 
un snovborda cienītājus. Sagaidāms, 
ka nedēļas nogalē parka apmeklē-
tāju skaits būs iespaidīgs, jo cilvē-
ki ir ļoti ilgi gaidījuši brīdi, kad atkal 
varēs kāpt uz slēpēm vai snovborda 
dēļa. Parks būs aizraujoša sportis-
ku aktivitāšu realizēšanas vieta arī 
tad, ja ģimenē aug mazi bērni, jo var 
taču mammas un tēti (omes un opapi 
arī) kopā ar saviem mazajiem laisties 
lejup no ragaviņu kalna, un tas nekas, 
ja brauciens beidzas ar apgāšanos – 
tas tikai padara šo aktivitāti jautrāku, 
vai ne? Ja nu pēkšņi kļūst vēsi vai arī 
tad, kad slēpes un dēļi ir nolikti malā, 
var sasildīties ar dzērieniem un ēdie-
niem turpat kafejnīcā.

Jāatzīmē, ka laika apstākļu prog-
noze liecina, ka sals vēl pieturēsies 
kādu laiciņu, tātad – uz kalna ne tikai 
brīvdienās, bet KATRU DIENU uzreiz 
pēc skolas vai darba! Tādu vents-
pilnieku, kuri tā dara, ir patiešām 
daudz! To apliecina iepriekšējās zie-
mās pieredzētais.

Taču ir vēl kāda laba aktivitāte. 
Pareizāk sakot, divas. Viena ir garā-
kas pastaigas pa krāšņo, piesnigušo 
mežu, kopīgi izpikoties un uzcelt kādu 
sniega vīru. To var arī apvienot ar otru 
aktivitāti – slēpošanu! Nesteidzīgi slī-
dot pa meža takām un lejup pa nogā-
zēm, brīžiem apstājoties, ieklauso-
ties dabā, pavērot meža dzīvnieku 
pēdas un varbūt arī ieraudzīt dažus 
meža iemītniekus. Sarīkot nelielu pik-
niku mežā, baudot līdzi paņemtajā 
termosā silto tēju un sviestmaizes. 
Izmantojiet šo iespēju, jo doties mežā 
slēpot ir vēl retāka iespēja nekā slē-
pot uz lielā kalna. Starp citu, ja trūkst 
atbilstoša ekipējuma, distanču slēpo-
šanai nepieciešamās slēpes, nūjas un 
zābakus arī var iznomāt Piedzīvojumu 
parkā. Tātad brīvdienās dodamies 
svaigā gaisā!

Ja nu tomēr kāda iemesla dēļ 
priekšroku dodat aktivitātēm siltās 
telpās, tad iesakām doties aplūkot 
izstādes Livonijas ordeņa pili, pieda-
līties dekupāžas meistarklasē Amatu 
mājā vai viesoties teātra nama “Jūras 
vārti” galerijā, kur nupat atklāta Ievas 
Rupenheites pirmā personālizstāde 
“Viens un tas pats”. Kā stāsta māk-
sliniece, viņas pirmajā personālizstādē 
skatāmas ainavas. Tie ir vienas vasa-
ras darbi dažādās tehnikās – ar akva-
reli, eļļas krītiņiem un eļļu. Ainava, kas 
vērota no viena skatu punkta – viņas 
mājas lieveņa Sārnatē. 

Tieši tā: svaigā gaisā! Šajā ziemas 
periodā daba mūs, ventspilniekus, 
jau otro reizi aplaimojusi ar skaisti 
sniegotām ainavām. Ja pirmajā 
reizē līdz ar Adventa laika sākumu 
sniega prieki bija īsi, jo ātri noku-
sa, tagad ir īstais brīdis sagaidīts, 
lai baudītu ziemas priekus ik die-
nu svaigā gaisā. “Ventspilnieks.
lv” ierosina pāris idejas, kā kopā 
ar sev mīļajiem pavadīt enerģisku 
un neaizmirstamu dienu laukā.

Janvāris atkal klāt – jauna gada sākums 
un dižena pārbaudījuma pieminēšanas 
laiks. Apmākušos dienu vairāk nekā 
skaidru, ar vējiem, lietiem, pliksalu 
un „ūdeņa aukstumu”, kā mūspusē 
saka. Tā vien gribētos pasildīt rokas pie 
dzīvas uguns... Tāds nu ir mūsu klimats, 
un, lai vai ko runā par globālo sasilša-
nu, janvāris noteikti nav tas siltākais 
mēnesis.

Tāds ir jautājums

T 
aču ir arī t. sauc. „politiskais kli-
mats”. Šķiet, ka 2018. gada sāku-
mā Latvijā tas patiesi ūdeņa auk-
stumā, jo, ak vai, cik daudziem 
pilsoņiem salst ne tik vien mie-

sas, bet arī dvēseles! Jā, un tad prātā nāk 
cits janvāris – tas pirms 27 gadiem, kurš 
izvērtās par vienu no siltākajiem un gaišā-
kajiem mēnešiem Latvijas vēsturē. Ne vien 
barikāžu ugunskuru un uz Rīgas bruģa 
izlieto kūpošo asiņu dēļ. Siltumu izstaroja 
Rīgas sargu sirdis, acu kvēle, draudzībā un 
vienprātībā sadotas rokas. Visaptveroša un 
pašaizliedzīga mīlestība uz savu dzimteni, 
tautu un brīvību iedzina kaktā drēgna mik-
luma pilno tumsu. Lai gāji, kurp iedams, 
– pie ikviena ugunskura tevi sagaidīja kā 
savējo, jo tava klātbūtne bija apliecība – 
būdams šeit, tu esi par Latviju, par mūsu 
kopīgo brīvību.

Ja uzskata, ka ikviens notikums, ko ļāvusi 
pieredzēt dzīve un kam licis notikt Dievs un 
cauri vedis liktenis, ir sava veida skola, kur 
jāapgūst svarīga mācība, tad 1991. gada jan-
vāris bija augstākā skola ar visgrūtāko eksā-
menu – atbildēt sev un citiem: kam es ticu, 
ko es gribu un ko esmu gatavs atdot par to? 
Vērtētāja lomā – visas pasaules sabiedrība. 
Tolaik mēs eksāmenu izturējām, nosargājām 
tikko atdzimušo Latviju, brīvību, tās lepnu-
mu un savu pašapziņu. Bet kā ir tagad, pēc 
27 gadiem? Vai mūsdienu Latvijas sabiedrī-
ba, kurā vēl dzīvo 1991. gada janvāra bari-
kāžu dalībnieki un laikabiedri, vēl arvien 
tur prātā šo mācību? Kādi esam šodien, kad 
kopš baigajām, asiņainajām, vienlaikus bez-
gala skaistajām nedēļām apritējis teju trešais 
gadu desmits? 

KO ŠODIEN PAUŽ ATMIŅAS?
Atceroties barikāžu dienas, daudzi vecākā 

gadugājuma ļaudis nespēj valdīt asaras. Vai 
tas ir tikai aizkustinājums un lielā pārdzīvo-
juma atbalss? Ko saka šodien, ko pauž atmi-
ņas? Lūk, dažas: 

„Es vienmēr aizstāvētu savu zemi, kā varu 
un protu, jo Latvija mums ir tikai viena. Bet 
es nespertu ne soli, lai aizstāvētu tos, kas 
mūs aplaupījuši un pazemo dienu no dienas.”

„Barikāžu laiks mainīja manu raksturu. 
Patiesībā tas notika jau ātrāk, kopš Atmodas 
sākuma. Savulaik no savas mātes stāstiem 
daudz uzzināju par Latviju pirms padomju 
okupācijas, un man doma bija tāda: šai iekār-
tai, kas te bijusi 50 gadus, vienreiz ir jābei-
dzas, jāiet uz elli, vienalga, kur, bet prom! Un 
ja es varu kaut drusku, kaut vienu pilieniņu... 
lai tā būtu, tad man tas ir jādara.”

„Mana pārliecība tolaik – bijušie laiki strauji 
attālinās. Savas bailes es pazaudēju 1945. un 
1946. gadā, darbojoties jauniešu nacionālajā 
pretošanās kustībā, kad devām zvērestu zie-
dot sevi cīņai par Latvijas brīvību. Un toreiz, 
13. janvāra agrā rītā braucot autobusā, bijušo 
represēto bija vesels pulks. Par notikumiem 
Viļņā vēl nezinājām, tas kļuva zināms tikai 
Rīgā, Daugavmalā. Dīvainas izjūtas radās, 
klausoties dārdoņā, kad pāri lidinājās krievu 
armijas helikopters. Dēls dzīvoja Rīgā, zinā-
ju, ka viņš būs uz barikādēm. Kā es varēju 
nebūt?”

„Papriekš uz barikādēm aizbrauca mūsu 
ģimenes vīrieši. Es naktīs negulēju, tupēju 
gultā, klausījos radio un domāju, kā viņi tur, 

ko dara, kā jūtas. Kad viņi posās nākamajam 
braucienam, sapratu – arī man jātiek tur! Ko 
es varēju? Vienkārši būt tur, kopā ar citiem. 
Kā un kāpēc izlēmu, to tā nevar pateikt. To 
var tikai izjust. Skaidrs, ka ne jau es varē-
tu stāties pretī tankam, bet mēs bijām dau-
dzi tūkstoši. Redzēju par sevi krietni vecākus 
ļaudis.”

„Barikāžu laikā visskaistākais bija vienotī-
ba. Kopīgā spēka apzināšanās. No katra cilvē-
ka staroja kaut kas ļoti labs. Tāpat kā Baltijas 
ceļā – vai kas tāds šodien varētu notikt? Bail 
nebija nemaz. Mūsu tētis to nepiedzīvoja, 
bet mammai bija garš mūžs – pāri deviņdes-
mit. Viņa visam sekoja līdzi, pārdzīvoja. To 
nevar izskaidrot, bet mēs jutām, ka mums 
nekas nenotiks. Cilvēki gāja, brauca, bet diez 
vai kāds spētu tā skaidri atbildēt – kāpēc? 
Tā bija, tā vajadzēja, tā vajadzība bija iekšā 
sirdī.”

Atmiņas ir gaišas, un, tajās kavējoties, nu 
jau ļoti cienījamos gados esošo ļaužu acīs 
atmirdz to tālo ugunskuru atblāzma, mugu-
ras iztaisnojas, balsis kļūst skanīgākas. 

Lai nu ko, bet to laiku neviens nenožēlo, 
atzīstot 1991. gada janvāri par vienotības un 
pašaizliedzības skolu. 

VAI TIEŠĀM “ NEKAS 
JAU NEMAINĪSIES”?

Tas cēlais vienotības vārds, ko atmiņās pie-
sauc ikviens, kurš tolaik bija tur, nu palai-
kam vīd tāds kā apsmulēts, politiķu spēlītēs 
banalizēts, aizstājot īsto būtību ar samākslo-
tu patosu. Vienotību, protams, pirmsvēlēšanu 
laikā piesauc partiju jestrākie runātāji, bet cik 
no viņiem apzinās un izjūt šī vārda patieso 
jēgu un būtību? 

Un vēlēšanu starplaikos? Tā vien liekas – 
Latvijas sabiedrība balansē uz neredzamu, 
bet dziļu plaisu malām. Ja pirms 30 gadiem 
– leģendārajā 1988. – plaisa šķīra pamatie-
dzīvotājus un okupantus, brīvību mīlošos un 
represijas atbalstošos, tad šodien plaisu ir 
daudz vairāk, un vienā pusē stāvošie ne vien 
nespēj, bet vienkārši atsakās saprast tos, kas 
atrodas pretējā pusē. Vieniem traucē maku 
biezums un aizjūras bankās noglabāto eiro 
un dolāru garā nuļļu rinda. Otri pūlas turē-
ties pirmajiem līdz un manīgi nogrābt katru 
kumosu, kas šad tad nokrīt no dzīves kungu 
galda. Trešajiem ir bail. Jā, jā, bail pazaudēt 

to pašu mazumiņu, ko izdevies iekrāt ar pašaiz-
liedzīgu darbu, atsacīšanos un upuriem; labāk 
turēties maliņā un nelēkt kungiem acīs. Ceturtie 
ir atmetuši ar roku visam tam, ko vienā vārdā 
sauc par Latviju. Un ir vēl piektie, kas ignorē 
vēlēšanas – „nekas jau nemainīsies”, sestie, kas 
pārtiek no bezdarbnieku pabalsta un zupas virtu-
vēm, septītie, astotie, un tā tālāk... Kur nu ir bari-
kāžu dienās gūtā vienotība, pašcieņa, brīvība?  

LAIKS NOPURINĀT 
PUTEĶLUS

Milzīgs skaits barikāžu laika varoņu šodien ir 
pensionāri, kuru prasme izdzīvot ir Ginesa rekor-
du grāmatas cienīga. Tie tūkstoši, kas toreiz Rīgā 
cēla barikādes un nostājās pirmajās rindās aiz 
tām, dažus gadus vēlāk pārtapa pakāpienos, 
pa kuriem bez sirdsapziņas pārmetumiem un 
parādnieka apziņas varas augstumos uzrāpās 
lielākā daļa mūsdienu Latvijas miljonāru, glamū-
ra žurnālu „varoņu”. Ak jā, daļai bijušo Rīgas 
sargu piešķirta valsts apbalvojumam pielīdzinātā 
barikāžu dalībnieku piemiņas zīme, un arī tā ne 
visiem. Toties to saņēmis viens otrs, kurš barikā-
dēm ne tuvu nav stāvējis. 

Par kādu vienotību, cilvēcisku pašcieņu un 
brīvību var runāt, zinot, ka uz šo "pārsvarā jau 
veco, no aktīvās dzīves izstumto cilvēku" izcīnītās 
demokrātiskās valsts pamatiem turpina parazi-
tēt tādi, kuriem nerūp Latvijas valsts un tauta, 
bet tikai personiskais izdevīgums un nebūt ne 
pieticīgu ambīciju apmierināšana, kuri raksta 
tikai sev izdevīgus likumus un bez mazākā mul-
suma pārkāpj sev neizdevīgos. 

Valsts dzimšanas simtgadei tuvojoties, aizvien 
vairāk piesauc Latvijas lepnumu, neatkarību un 
brīvību. Skaisti, cildeni un diženi, barikāžu laika 
svētīti vārdi. Bet vai piepildīti ar īstenību? Vai 
nav pienācis laiks nopurināt divdesmit septiņus 
gadus krājušos putekļus, padzīt daļā tautas atkal 
ieperinājušās bailes un bažas un aizdarīt plai-
sas, ierādot katram viņa vietu – atbilstošu rīcībai 
un nopelniem? Varbūt būtu svētīgi gan atseviš-
ķi, gan kopīgi padomāt par brīvību kā tādu, sevi 
brīvībā un brīvību sevī?

Jo cik tad brīvs divdesmit septiņus gadus pēc 
barikāžu dienām un naktīm jūtas Latvijas pilso-
nis? Cik brīva ir viņa sirdsapziņa, gars un pār-
liecība? Cik daudzi spēj izšķirties starp to, kas ir 
pareizi, un to, kas vieglāk? Tas bija 1991. gada 
janvāra barikāžu laika jautājums, un tas prasa 
atbildi arī tagad. 

Barikāžu laikā visskaistākais bija vienotība. 
Kopīgā spēka apzināšanās. 
No katra cilvēka staroja kaut kas ļoti labs.
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A U N S
Svarīgi sekot līdzi naudas plūsmai – gan ienākumiem, 
gan izdevumiem, lai nerodas kādi pēkšņi pārsteigumi. Ja 

dodies iepirkšanās tūrē, neļaujies pāri mēram atlaižu un izpārdoša-
nu vilinājumam. Arī iesaistoties jaunos projektos, visu rūpīgi izrēķi-
ni. Darba jomā labas izaugsmes iespējas.

V Ē R S I S
Ieklausies līdzcilvēku viedoklī un neuzskati savu taisnī-
bu par vienīgo, patieso. Ja būsi tolerants, veidosies veik-

smīga sadarbība. Jaunajā nedēļā gaidāmi daudzi pienākumi, kur būs 
vajadzīgs līdzcilvēku atbalsts. Brīvdienās vēlams izklaidēties, atpūs-
ties, satikties ar draugiem.
 

D V Ī Ņ I
Sekmīgs laiks dažādām lietišķām darīšanām valsts vai 
pašvaldību iestādēs, komunālajos dienestos vai ban-

kās. Darbā ir labas iespējas izcelties un parādīt savas prāta spējas. 
Brīvdienas pavadi ar ģimeni. Vēlams neliels izbrauciens, ekskursija 
vai sportiskas aktivitātes.

V Ē Z I S
Daudz rūpju prasīs ģimenes dzīve un mājas pienākumi. 
Vajadzētu kaut ko nozīmīgu paveikt mājas saimniecī-

bā, palutināt savus mīļos un apciemot tālākus radus. Ja tevi aicina 
iesaistīties kādu pasākumu organizēšanā vai labdarībā – piekrīti. 
Labestība dzīvē vienmēr tiek atalgota.

L A U V A
Stiprinies! Darbā vai biznesā var rasties jauni pienākumi, 
vai nākt pārmaiņas. Ja saglabāsi mieru un nestrīdēsies ar 

kolēģiem, sekmīgi tiksi ar visu galā. Svarīga būs arī privātā dzīve un 
attiecības ar savējiem. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās, kas 
no vienas dzirksts aizdedz kaislību liesmu.

J A U N A V A
Vislabāk jutīsies mājās – rosoties, saimniekojot un veicot 
dažādus pārkārtojumus. Ja iesaistīsi visu ģimeni, gandarī-

jums par paveikto būs divtik liels. Labas iespējas parādīt sevi profe-
sionālajā jomā. Varbūt pat ir vērts ar priekšniecību runāt par algas 
pielikumu vai meklēt jaunas iespējas.

S V A R I
Pirms pieņem lēmumu jebkurā jomā, ieklausies intuīcijā, 
it īpaši lietišķajā. Un uzmanīgi ar finanšu lietām, lai neiz-

nāk pārrēķināšanās. Kā mēdz teikt: nevajag domās tērēt naudu, 
kura vēl nav nopelnīta. Brīvdienās rūpējies par mājas saimniecību 
un saviem mīļajiem, jo mājās valdīs pozitīva gaisotne.

S K O R P I O N S
Ir vērts padomāt par jaunām zinībām. Ja liekas, ka pie-
trūkst kādu iemaņu, piesakies kursos vai apmeklē seminā-

rus. Tas nākotnē noderēs ienākumu pavairošanai. Brīvdienās vaja-
dzētu pievērsties mājas darbiem, darba dienu steigā, iespējams, 
daudz kas sakrājies nepadarīts.

S T R Ē L N I E K S
Liela nozīme mērķtiecībai un rīcībai, tomēr nevajag bez 
apdoma mesties jaunos projektos. Pirms kaut ko uzsākt, 

padomā un parēķini. Nedēļas nogalē mierīgi atpūties, sakārto 
domas, esi kopā ar savējiem. Brīvajiem ļaudīm sirdi var saviļņot 
romantiskas noskaņas.

  
M E Ž Ā Z I S
Dzīves gaitā uzkrātā pieredze īstajā brīdī izrādīsies ļoti 
noderīga. Būsi autoritāte un cilvēki ieklausīsies tavā vie-

doklī. Viegli veidosi noderīgus lietišķos kontaktus. Brīvdienās pozi-
tīvas emocijas sniegs pasākumi ar mīļiem draugiem. Sirdslietās šis 
un tas pārdomājam, tiec skaidrībā ar sevi.

Ū D E N S V Ī R S
Kā visu paspēt? Darbā var pavērties jaunas karjeras iespē-
jas, bet arī mājas solis prasa savu tiesu. Kaut kā jāmēģina 

tikt ar visu galā. Labi būtu, ja kādu daļu no saimniecības darbiem 
uzņemtos mājinieki. Palūdz, lai izturas ar izpratni, bet brīvdienās 
izej sabiedrībā, apmeklē kādu kultūras pasākumu.

Z I V I S
Apmeklējot publiskus un saviesīgus pasākumus, ir 
iespējas satikt interesantus cilvēkus un arī izveidot 

noderīgas pazīšanās. Kāda tikšanās var pāraugt personīgās simpā-
tijās. Svarīgās lietās ieklausies intuīcijā. Labs laiks tālāka ceļojuma 
plānošanai un sakariem ar ārvalstīm.
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Anekdotes

Mūsu laikraksts saņēmis elektronisko vēstuli no lasītāja Gata Muižuļa, kurš apraksta kādu situāciju šīs nedēļas 
pirmajā darba dienā – brīdī, kad temperatūra zem nulles bija turējusies vien trīs dienas. Tā kā situācija, par kuru 
raksta Gatis, ir visai tipiska pirmajām sala dienām katru gadu, riskējām šo stāstu atdot mūsu karikatūristam Zem-
gum. Lūk, ko raksta ventspilnieks Gatis Muižulis:
- Principā man tiešām ir vienalga, ja kāds izdomā sev padarīt galu sevišķi rafinētā veidā, jo tā galu galā ir viņa 
paša izvēle. Bet ja šajā rafinētajā plānā konkrētais tips iesaista citus, tad tas jau ir cits jautājums. Runa ir par t.s. 
zemledus makšķerniekiem, kuri, šķiet, līdīs uz neaizsalušiem ūdeņiem pat tad, ja ieraudzīs tikko pārvilkušos ledu-
tiņu piena plēves biezumā. Ne velti par viņiem iesmej: skat, uz upes bļitkotāji, tātad drīz būs ledus. Pirmdien šāds 
trakais bija izdomājis, ka žibulēšanas laiks jau ir klāt. Turklāt bļitkotājs ar visu kasti uz muguras, “vergu” padusē un 
štrumentiem rokās bija paķēris līdz arī divus savus mazgadīgos dēlēnus (es ceru, ka tie nebija kaimiņu puikas), lai 
demonstrētu, kā bļitkošanas “ass” pirmais uzlīdīs uz pat īsti neaizsalušā ledus. Uzkāpis pirmos divus metrus, viņš 
braši sauca līdz arī abus zēnus, kuri gan bija pietiekami prātīgi, lai tomēr tēvu (cerams) neklausītu... Šoreiz gan tā-
lāk par nākamo soli bļitkotājs netika – ar skaļu brīkšķi ielūza ledū. Labi, ka tur dziļums bija tikai nedaudz pāri jostas 
vietai... Bet ja nu ledus būtu vēl trīs četrus soļus izturējis? Un ja nu abi puikas tomēr būtu klausījuši “drosmīgajam” 
makšķerniekam? Kas zina, varbūt tad termins “zemledus makšķernieks” būtu jāsaprot burtiski...
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Sēņotājs mežā nomaldījies, diena iet 
uz beigām, bet ceļu laukā no meža 
neatrast. Viņš sāk cik spēka kliegt:  
- Palīgāāā !!! Palīgāāā!!!  
No krūmiem iznāk lācis un prasa:  
- Klausies, vīrs, ko tu te bļausties?  
Vīrs:  
- Esmu apmaldījies, kliedzu, saucu, 
cerēju, ka mani kāds sadzirdēs.  
Lācis:  
- Nu, es sadzirdēju... Tev 
vieglāk palika?

Satiekas divi draugi:  
- Kā sagaidīji Jauno gadu? Bija jautri?  
- Nezinu, bildes vēl nees-
mu redzējis...

Ja jūs vēlaties savdabīgu frizū-
ru, izteiksmīgas, lielas acis un 
pasakaini gludu sejas ādu... 
uzvelciet gāzmasku!

Tūristi nokļūst gūstā pie cilvēk - 
ēdājiem. 
Cilvēkēdāju vadonis piedāvā izdzīvo-
šanas variantu:  
Kurš izstāstīs jaunu anekdoti, to 
atlaidīsim, bet brīdinu, ka inter-
neta pieslēgums mums arī ir!

Zvans pie durvīm. Sieva pieiet, prasa:  
- Kas tur ir?  
- Baļķis.  
- Kas, kas???  
- Baļķis.  
Sieva atver durvis, vīrs iegāžas kori-
dorā, pilns kā tapa un nošļupst:  
- Tagad zāģē...

Vīrs no rīta jautā sievai:  
- Mīļā, es ceru, ka tu neko sliktu 
nepadomāji, kad es naktī iegāzos 
mājās ar zilu aci?  
- Nē. Kad tu atnāci, zilas 
acs tev vēl nebija.

Sabrukusi māja. Inspekcija atnākusi 
noskaidrot, kur vaina. Pienāk pie ķie-
ģeļiem:  
- Aha! Jūs pie tā esat vainīgi!  
Ķieģeļi sit sev pie krūtīm: „Jūs ko! 
Paskatieties, cik mēs esam stipri!!! 
Mēs tur neesam vainīgi!”  
Pieiet inspekcija pie smiltīm:  
- Aha! Tātad jūs esat pie visa vainī-
gas!!! Dēļ jums sabruka māja!  
- Nekā! Ar mums viss bija kārtībā!  
Inspekcija paskatās, patiešām, smiltis 
tieši, kā vajag. Pieiet inspekcija pie 
cementa:  
- Tātad tu esi pie visa vainīgs!  
Cements sašutumā: „Da’ jūs ko! Da’ 
ko es! Manis vispār tur nebija!”

Grābekļu horoskops  
AUNS – Uzkāpis grābeklim, tā sanik-
nosies, ka salauzīs to, bet laušanas 
procesā dabūs pa pieri ar grābekli vēl 
reizes piecas.  
VĒRSIS – Kāps uz grābekļa tik ilgi, 
kamēr nesalauzīs.  
DVĪŅI – Spēs izlemt, kurp doties tikai 
tad, kad būs uzkāpuši visiem grā-
bekļiem.  
VĒZIS – Tikai grābeklis piespiedīs 
spert soli uz priekšu.  
LAUVA – Stāstīs, cik grābeklis ir stilīgs 
un ieteiks visiem izdarīt tāpat.  
JAUNAVA – Kāps uz grābekļa lēnām 
un metodiski; pārliecināta – ja uzkāps 
pareizi, tad nekas nenotiks.  
SVARI – Ilgi šaubīsies, un, izdarot vie-
nīgo pareizo izvēli, uzkāps vislielāka-
jam grābeklim.  
SKORPIONS – Ja vispār pamanīs, kas 
tas bija, tad diez vai par to aizdomā-
sies.  
STRĒLNIEKS – Noteikti pacentīsies 
revanšēties un uzkāps vēlreiz.  
MEŽĀZIS – Uzkāpis grābeklim, sapra-
tīs, ka ir tam uzkāpis, bet diez vai tas 
kaut ko nozīmē.  

ŪDENSVĪRS – Uzkāps tikai tam grā-
beklim, kas būs īpaši iepaticies.  
ZIVIS – Visu mūžu vainos sevi 
par uzkāpšanu grābeklim.

Aizbrauc Latvijas satiksmes ministrs 
pieredzes apmaiņas braucienā pie 
Beļģijas satiksmes ministra. Beļģis 
uzaicina viņu pie sevis uz mājām. 
Skatās mūsējais uz māju un prasa:  
- Kā tu tādu labu māju uzbūvēji?  
- Redzi automaģistrāli?  
- Jā.  
- Nu, re, uzrakstīju projektā 21 mil-
jonu, pa 20 uzbūvēju maģistrāli, par 
vienu – savu māju.  
Pēc laika atbrauc beļģis atbildes 
braucienā uz Latviju. Ministrs uzai-
cina šo pie sevis. Beļģis kā ierauga 
ministra pili, tā mēms no pārsteigu-
ma. Jautā:  
- Kā tu esi uzbūvējis tāāāāādu pili?  
- Redzi automaģistrāli?  
- Nē...

Divas večiņas pie kapiem gaida auto-
busu. Viena izņem no rokassomiņas 
spogulīti un lūpukrāsu, sāk krāsot 
lūpas. Otra saka:  
- Diez vai tev tādā vecumā vairs 
vajadzētu lūpas krāsot.  
Otra atbild:  
- Diez vai tev tādā vecumā vaja-
dzētu vairs uz mājām braukt.

Divi mācītāji ceļa malā uzstāda zīmi: 
“Apstājies, beigas ir tuvu! Pagriezies, 
pirms nav par vēlu!”.  
Viņiem garām lielā ātrumā pabrauc 
kravas auto, no kura šoferis kliedz:  
- Nolādētie sektanti! Esat apnikuši!  
Kad mašīna pazūd aiz pagrieziena, 
atskan milzīgs troksnis. Viens mācī-
tājs saka otram:  
- Laikam tev bija taisnība. Vajadzēja 
vienkārši uzrakstīt: “Tilts ir sabrucis!”.



ОВЕН
Вам важно следить за денежным потоком – как доходами, так и 
расходами, чтобы не возникало сюрпризов. Если вы отправляе-
тесь за покупками, не слишком соблазняйтесь выгодными скид-

ками и распродажами. Принимая участие в новых проектах, все тщатель-
но просчитайте. На работе – хорошие возможности для роста. 

ТЕЛЕЦ
Прислушайтесь к мнению близких, не думайте, что ваша 
точка зрения единственно верная. Если вы будете толерант-

ны, сформируется успешное сотрудничество. Наступившая неделя при-
несет с собой много обязанностей, для выполнения которых потребует-
ся помощь окружающих. В выходные желательно развлечься, отдохнуть, 
встретиться с друзьями. 

 
БЛИЗНЕЦЫ
Удачное время для решения вопросов в учреждениях государства 
и самоуправления, коммунальных службах или банках. На рабо-

те хорошая возможность выделиться и продемонстрировать свои интеллек-
туальные способности. Выходные проведите с семьей. Желательно отпра-
виться в небольшую поездку, на экскурсию или на спортивное мероприятие.

РАК
Много сил от вас потребуют семейная жизнь и домашние обя-
занности. Хорошо было бы сделать что-нибудь значительное 

по хозяйству, побаловать своих близких и навестить дальних родственни-
ков. Если вас приглашают поучаствовать в организации какого-либо меро-
приятия или благотворительности – соглашайтесь. Доброта в жизни всег-
да вознаграждается. 

ЛЕВ
Крепитесь! На работе или в бизнесе могут появиться новые 
обязанности или произойти перемены. Если вы сохраните спо-

койствие и не будете ссориться с коллегами, то успешно со всем спра-
витесь. Важна будет и личная жизнь, а также отношения с родными. 
Свободным представителям знака, возможно, судьба подарит знакомство 
– из искорки разгорится пламя страсти. 

ДЕВА
Лучше всего вы будете чувствовать себя дома за выполнени-
ем различных дел по хозяйству или производя перестановки. 

Задействуйте всю семью, тогда чувство удовлетворения от работы будет 
вдвое сильнее. Вас ждет хорошая возможность показать себя в професси-
ональной сфере. Возможно, даже стоит поговорить с начальством об уве-
личении зарплаты или поискать новые возможности заработать.

ВЕСЫ
Прежде чем принимать решение в любой области, прислушай-
тесь к интуиции, особенно в деловой сфере. И будьте осто-

рожны в финансовых вопросах, чтобы не просчитаться. Как говорится, 
не спешите делить шкуру неубитого медведя. В выходные позаботьтесь 
о домашнем хозяйстве и своих любимых, в доме будет царить позитив-
ная атмосфера. 

СКОРПИОН
Вам стоит подумать о получении новых знаний. Если кажется, 
что недостает каких-то навыков, запишитесь на курсы или посе-

тите семинары. В будущем это поможет увеличить доход. В выходные 
стоит заняться домашней работой, возможно, в суете рабочих дней дома 
накопилось много дел. 

СТРЕЛЕЦ
Большое значение приобретает целеустремленность и жела-
ние действовать, однако не стоит необдуманно принимать уча-

стие в новых проектах. Прежде чем начать что-либо, хорошенько подумай-
те и все просчитайте. В выходные отдохните в спокойной обстановке, при-
ведите мысли в порядок, побудьте рядом с родными. Сердце свободных 
представителей знака может взволновать романтическая встреча. 

  
КОЗЕРОГ
Ваш жизненный опыт очень пригодится. Ваше мнение будет 
авторитетным, люди будут к нему прислушиваться. Вы с легко-

стью будете устанавливать деловые контакты. В выходные положительные 
эмоции вам подарят мероприятия с любимыми друзьями. В делах сердеч-
ных появится пища для размышления, вам нужно разобраться в себе. 

ВОДОЛЕЙ
Kак все успеть? На работе, возможно, появятся новые карьер-
ные горизонты, а домашние заботы потребуют вашего внима-

ния. Нужно постараться как-то справиться со всем этим. Было бы хорошо, 
если бы часть хлопот по дому взяли на себя домашние. Попросите, чтобы 
они отнеслись к ситуации с пониманием, в выходные вам стоит выйти в 
общество, посетить какое-нибудь культурное мероприятие. 

РЫБЫ
Посетив общественные мероприятия или отправившись в гости, 
вы сможете встретить интересных людей и установить полез-

ные контакты. Одно из знакомств может перерасти во взаимную симпатию. 
В важных делах прислушайтесь к интуиции. Подходящее время, чтобы пла-
нировать дальнее путешествие и устанавливать связи с зарубежьем.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

Наша газета получила электронное письмо от читателя Гатиса Муйжулиса, который описывает 
ситуацию в первый рабочий день недели – когда температура ниже нуля продержалась 
всего три дня. Поскольку ситуация, о которой написал Гатис, весьма типична для первых 
морозных дней и возникает ежегодно, мы рискнули предоставить этот рассказ в распоряжение 
нашего карикатуриста –Zemgus. Вот что пишет вентспилчанин Гатис Муйжулис:

– В принципе, мне все равно, если кто-то решил покончить с собой особенно изысканным способом, ведь 
это, в конце концов, его личный выбор. Но если в свой изощренный план конкретный тип включает других 
людей, это уже совсем другое дело. Речь идет о так называемых любителях подледного лова, которые, 
кажется, готовы полезть на незастывшую водную гладь даже в том случае, если она покрыта тонкой ледяной 
пленочкой не толще молочной пенки. Не зря же смеются: глянь, на реке рыбаки сидят, значит, скоро лед 
будет. В понедельник такой ненормальный решил, что самое время отправляться на зимнюю рыбалку. 
К тому же, при нем был весь необходимый инвентарь и… двое малолетних сыновей (я надеюсь, что это 
были не соседские мальчишки), чтобы продемонстрировать, как ас зимней рыбалки первым выйдет на 
еще не замерзший лед. Пройдя по льду первые два метра, он смело позвал за собой и обоих мальчиков, 
которые оказались достаточно рассудительными, чтобы все же не послушаться отца (я надеюсь)… На этот 
раз горе-рыболов успел сделать всего один шаг – и с треском провалился в воду. Хорошо, что там ему 
было всего по пояс. А если бы лед выдержал еще три-четыре шага? И если бы оба мальчика послушались 
«храброго» рыболова? Кто знает, может быть, тогда из воды пришлось бы вылавливать самих рыбаков… 

Ри
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Спорят химик, физик и специалист 
по искусственному интеллекту, 
какое самое великое изобретение. 
Химик: – Таблица Менделеева. 
Физик: – Теория относительности. 
Специалист по искусственному 
интеллекту: – ТЕРМОС! 
Химик и физик: – Что? 
- Ну, смотрите сами: наливаем 
холодную воду, выливаем – опять 
холодная. Так? 
- Да. Ну и? 
- Наливаем горячую, выливаем – 
опять горячая. Так? 
- Ну? 
- А ОТКУДА Ж ОН ЗНАЕТ?

Прохожу мимо магазина, а вну-
тренний голос спрашивает: 
-Зайдешь? 
Я, стиснув зубы, иду дальше. 
Внутренний голос: 
-Ну, как хочешь! А я зайду.

- Вы любите плавать? 
- Да. 
- А какой стиль предпочитаете, 
кроль или брасс? 
- Матрас…

- Где же тот мужчина, который 
будет любить меня такой, какая я 
есть? 
- Я здесь! 
- Нет, ты бедный.

- Ты что, обиделся? 
- Я никогда не обижаюсь на дура-
ков, детей и женщин. 
- Так я по-твоему ещё и дура?! 
- Даже и не знаю, что тебе 
теперь ответить...

Дальше будет хуже, а всё потому, 
что многие из нас в молодости 
не переписали письмо сорок 
раз и не отправили его 
своим сорока знакомым.

- Ну что, Боря, сбылась хоть одна 
твоя детская мечта? 
- Таки да! В детстве, когда 
меня дергали за пейсы, я 
мечтал стать лысым...

- Бэрримор, что это за вой на боло-
те? 
- Вы так и не свозили свою 
жену на море, сэр.

В Лондоне во время густого тумана 
заблудившаяся иностранка увиде-
ла недалеко от себя неясный силу-
эт человека и отчаянно 
закричала:  
- Мистер, вы не знаете, куда я иду?  
- К Темзе.  
- А вы в этом уверены?  
- Да. Я только что вылез из нее!

Вечером на улице наблюда-
ли такую картину. Кошка влезла 
на дерево и громко мяукает, то 
ли слезть не может, то ли к себе 
зовет, не понятно...  
Видимо, хозяин стоит внизу и с ней 
сначала спокойно разговаривает:  
- Мурка, слезай, кис-кис...  
И долго он с ней разговаривал, а 
она все не угомонится, как заве-
денная мяучит. У хозяина, навер-
ное, терпение кончилось. В серд-
цах, чуть ли не криком, он выдал 
последнюю фразу:  
- Ну, тогда не ори! Вей гнез-
до, ложись спать!!!

Махнёт Василиса левой рукой – 
озеро возникнет,  
Махнёт правой – лебеди по озеру 
плывут,  
Махнёт ещё грамм эдак 
200 и начинаются галлю-
цинации посложнее.

Моя теща просто ненавидит мой 
мобильник с функцией голосо-

вого набора номера – всякий 
раз, когда меня грубо подреза-
ют на дороге, телефон послуш-
но набирает тещин номер.

- Девушка, вы выглядите чем даль-
ше, тем лучше! 
- Ой, спасибо! 
- А чем ближе, тем хуже...

Раз в месяц я прихожу в супер-
маркет и начинаю молча набивать 
корзину солью и спичками. Народ 
подбегает, мол, что-то случилось? 
«Скоро узнаете», – задумчиво 
отвечаю. Это моя минута славы! 
Потом корзину оставляю в 
дальнем углу и с пачкой пель-
меней иду на кассу...

Я понимаю, что это глупо, что мы 
знакомы всего неделю, что я слиш-
ком романтична и тороплю собы-
тия... Но, может, расстанемся?

- Если не секрет, какое ваше состо-
яние?  
- Шесть миллиардов.  
- Долларов?!  
- Нет, это мое место 
в списке Форбс.

Жил был султан. У него было 2 
жены. Младшей досталось носить 
воду издалека. И вот однаж-
ды говорит она старшей жене: 
- я так долго ношу воду, 
мне надоело. Давай угово-
рим мужа пусть купит осла. 
- О, нет, дорогая. Хочешь, проси 
сама. Когда я носила воду и попро-
сила осла, муж привел тебя!

Мне диетолог сказал, что если я не 
откажусь от фастфуда, то быстро 
растолстею. Поэтому посоветуй-
те мне пожалуйста какие-нибудь 
магазины одежды для толстых.

АНЕКДОТЫ
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Стопроцентный баланс  
ВK «Ventspils» 
Вторую победу после новогодних празд-
ников завоевали вентспилсские волей-
болисты, которые в игре чемпионата 
Латвийской национальной первой лиги 
в гостях в острой борьбе со счетом 3-2 
(20:25, 28:26, 25:22, 22:25, 15:12) обо-
шли команду РТУ. ВK «Ventspils» до сих 
пор единственные, кто в этом сезоне 
праздновал победы во всех играх, а зна-
чит, уверенно лидирует. Шесть побед в 
девяти играх у ВK «Ozolnieki». Именно 
против этой команды выступят вент-
спилчане в следующей игре. Она прой-
дет 20 января в Парвентском холле. 

-16 в Людвигсбурге 
Вентспилсские баскетболисты потерпе-
ли поражение в турнире Лиги чемпио-
нов FIBA, когда в гостях с разницей в 16 
очков уступили лидеру – «MHP Riesen» 
– 68:84. Ингус Яковичс с 17 очками 
был самым результативным игроком в 
рядах вентспилчан. Пока БK «Ventspils» 
с пятью победами сохраняет четвертое 
место в общем зачете, однако еще у 
двух команд такие же достижения, поэ-
тому в оставшихся играх нужно выигры-
вать, чтобы попасть в плей-офф.

После первого тура  
наш край – в лидерах 
Прошел первый тур Вентспилсского 
чемпионата по любительскому хоккею, 
после которого лидерами являются хок-
кеисты команды Вентспилсского края, 
одержавшие четыре победы в четырех 
играх. Вторыми в конкурентной борьбе 
среди пяти команд с девятью пунктами 
стали спортсмены «Marbella», а третьи-
ми пока идут «Kurekss» с шестью очка-
ми. Команды проведут игры в два круга, 
затем пройдут игры плей-офф. Нужно 
отметить, что в чемпионате участву-
ют и некоторые хоккеисты, играющие 
в «VENTA–2002», например, результа-
тивные нападающие Янис Голубовичс, 
(Вентспилсский край) и Оскарс Григулис 
(«Kurekss»).

Съедутся лучшие латвийские 
стрелки из лука 
В конце этой недели в манеже лег-
кой атлетики олимпийского центра 
«Ventspils» состоится открытый чемпио-
нат Латвии по стрельбе из лука в поме-
щениях. Участники выполнят упраж-
нения «Indoor Round» на дистанциях 
в 25 и 18 метров, а также в турни-
рах. Спортсмены будут соревновать-
ся в следующих взрослых классах: 
«Рекурсивный лук», «Компактный лук», 
«Голый лук» и «Традиционный лук». 
В Вентспилсе зимой часто проходят и 
международные соревнования, потому 
что, как признают Федерация по стрель-
бе из лука и спортсмены, здесь лучшие 
условия во всей Балтии. 

У вентспилсских сениоров –  
4 золота в Екабпилсе 
Легкоатлеты Вентспилсского клуба вете-
ранов завоевали четыре золотые и одну 
серебряную медаль на открытом зим-
нем чемпионате для сениоров, кото-
рый проходил в Екабпилсе. Двукратным 
чемпионом стал Валдис Цела, который 
победил в прыжках в длину и высоту. В 
забеге на 1500 м победу одержал Янис 
Бараус, победительницей по прыжкам в 
высоту стала Даце Браканска, получив-
шая также серебряную медаль по прыж-
кам в длину.

НОВОСТИ СПОРТА

Такой вопрос возникает поле знакомства с опубликованными и заказанными самой газетой Neatkarīgā Rīta 
Avīze («Независимая утренняя газета») результатами опроса в рамках исследования, проведенного агент-
ством SKDS, в котором была сделана попытка узнать мнение общества по вопросу деятельности полити-
ков. Обвиняемый в тяжелых преступлениях и отстранённый от исполнения обязанностей председателя 
самоуправления города Вентспилса Айвар Лембергс суммарно является, по оценке общества, сравнитель-
но популярным, однако с существенными нюансами: практически половина опрошенных, говорящих на 
латышском языке оценивают деятельность А. Лембергса негативно и не одобряют её, в то время как среди 
русскоязычных респондентов вечно занятый в процессах судопроизводства политик является очень попу-
лярным и его негативно оценивает только почти каждый десятый опрошенный.  

Почему половина латышей оценивают 
деятельность Лемберга негативно, а 
русскоязычные от него «фанатеют»?

В ажно также, что в опросе, кото-
рый заказала и опубликовала 
не совсем приятные результа-
ты так тесно связанная с самим 
Лембергсом газета (практически 

ежедневно публикуется какая-нибудь ста-
тья, защищающая Лембергса, или написан-
ная в духе позитивизма), среди говорящих 
на латышском языке он занимает только 
шестое место. Результаты опроса показы-
вают, что 44,5% говорящих по-латышски 
респондентов деятельность А. Лембергса 
оценивают негативно, и только 9,5% русско-
язычных думают так же. Если среди латы-
шей рейтинг А. Лембергса выраженно пада-
ет вниз, то русскоязычные респонденты про-
должают от него «фанатеть» – в этой группе 

А. Лембергс находится на стабильном вто-
ром месте, конечно, после мэра Риги Нила 
Ушакова.  Латыши же его вычеркнули, так 
как в первой шестёрке его имени не найти, 
так же, как и его тесного союзника Андриса 
Америкса. Названный «мистером 20%” А. 
Америкс среди русскоязычных респондентов 
по популярности на пятом месте. 

Политолог Иварс Иябс признаёт, что 
спад популярности А. Лембергса имеет 
логическое объяснение и тесно связан с 
так называемым «делом олигархов» и акту-
ализацией разговоров в «Ридзене», аутен-
тичность которых А. Лембергс постоянно 
отрицает. 

Деятельность президента Раймонда 
Вейониса среди говорящих по-латышски 

жителей Латвии получила самую высокую 
оценку, а среди русскоязычных он занял 
третье место. Удельный вес тех респон-
дентов, которые оценивают деятельность 
Р. Вейониса негативно, в обеих этнических 
группах практически одинаковый – 21,3% и 
20,4%.

Несомненно, большого значения такие 
«опросы жителей» не имеют, так как они 
никогда не будут точными и не будут пред-
ставлять мнение всего общества, однако 
отдельные результаты всё же могут при-
годиться как ценная информация к раз-
мышлениям. Если у тебя, читатель, есть 
своя версия ответов на заданный в заго-
ловке вопрос, пиши нам на redakcija@
ventspilnieks.lv! 

Седьмую победу в играх чемпионата Первой лиги Латвии в воскресенье одержали хокке-
исты «VENTA-2002». Хоккеисты, которые в данный момент являются чемпионами лиги, на 
своем льду со счетом 4:2 обыграли спортсменов из Валмиеры, получив решающее преи-
мущество в последнем периоде. 

«VENTA–2002» выигрывает у Валмиеры  
и возвращается на первое место

У же на пятой минуте игры точ-
ным броском счет открыл вал-
миерчанин Аугустс Ричардс 
Вейденбаумс, однако на девя-
той минуте благодаря броску 

Элвиса Кайминьша удалось восстановить 
равновесие. 1:1 – так и завершился первый 
период. В середине второго периода хозяе-
ва льда вентспилчане вышли вперед, когда 
благодаря Айгару Вилманису счет стал 2:1. 
Однако за 66 секунд до перерыва гостям 
удалось сравнять счет – 2:2 (Матисс Мегнис). 

Для хозяев третий период выдался нелег-

ким: никак не удавалось взломать оборо-
ну гостей. Лишь за две минуты и 15 секунд 
до окончания основного времени Оскарс 
Григулис вывел хозяев вперед – 3:2. Гости 
сразу сменили вратаря на шестого поле-
вого игрока, за 25 секунд до финального 
свистка шайбу перехватили хозяева и Янис 
Голубовичс забросил ее в пустые ворота 
валмиерчан – 4:2.

Нужно отметить, что на счету Я. 
Голубовича в этой игре две результативные 
передачи. С четырьмя забитыми шайбами и 
18 результативными передачами он являет-

ся самым результативным игроком чемпи-
оната, в то время как на три очка меньше 
(девять ворот и десять передач) у его това-
рища по команде Оскара Григулиса. 

В свою очередь, в общем зачете чемпи-
оната «VENTA–2002» с 22 очками в десяти 
играх вернулась на первое место. За вент-
спилчанами с 20 очками следует «HS Rīga 
2001», у которых одна игра в запасе. 20 
очков в десяти играх у хоккеистов «Lido». 

Следующую игру «VENTA–2002» прове-
дет только 4 февраля, когда примет на 
своем поле хоккеистов из Марупе, которые с 
18 очками в девяти играх занимают четвер-
тую позицию. Это будет очень важная игра. 
Визит вентспилчан в Марупе в конце про-
шлого года закончился неудачно – пораже-
нием со счетом 4:7. 

Футбольный клуб «Ventspils», завершив 
сравнительно неудачный сезон, не будет 
продолжать сотрудничество с опытным 
английским тренером Полом Ашвортом. 
Как проинформировали в клубе, договор с 
Ашвортом был заключен до конца сезона, 
но, по обоюдному согласию, продлевать-
ся он не будет. 

Во второй раз разошлись пути ФК «Ventspils» и Пола Ашворта

П ока ничего неизвестно о даль-
нейших планах П. Ашворта. 
Нужно отметить, что жена П. 
Ашворта – вентспилчанка, с кото-
рой он познакомился на началь-

ном этапе работы в вентспилсском клубе. 

48-летний П. Ашворт именно в 
Вентспилсе начал свою тренерскую карье-
ру в Латвии. Это произошло в 2001 году, 
позднее он тренировал рижскую и россий-
скую команду «Ростов». С 2005 по 2009 год 
П. Ашворт был главным тренером рижско-
го «Skonto». Затем он отправился работать 
в Нигерию, где работал в академии разви-
тия футбола. 

По возвращении в Латвию в сентябре 
2015 года он вновь начал руководить коман-
дой ФK «Ventspils», и в новом сезоне при-
влек первых нигерийских футболистов 
из академии, в которой работал. Он сме-
нил в должности главного тренера Юргиса 
Пучинскиса, под руководством которого у 
команды началась серия неудач. 

Однако и П. Ашворту не удалось при-
вести команду к титулу чемпиона Латвии. 
Единственный титул удалось завоевать 
в прошлом году, когда команда одержала 
победу в розыгрыше кубка Латвии. В чем-
пионате Латвии клуб дважды оставался тре-
тьим, а прошедший сезон завершил на чет-
вертом месте, в первый раз за 20 лет выпав 
из числа медалистов. Единственным дости-
жением стало получение путевки на Лигу 
Европы. 

Всего в чемпионате Латвии под руковод-
ством Ашворта вентспилчане в 130 играх 

одержали 83 победы, четыре раза сыгра-
ли вничью и пережили 23 поражения. В 12 
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играх европейских кубков три победы, одна 
ничья и восемь поражений. 
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На свежий 
воздух!
Именно так: на свежий воздух! 
Этой зимой вот уже второй раз 
природа осчастливила нас, вент-
спилчан, красивыми заснежен-
ными пейзажами. Если в первый 
раз в начале Адвента радовать-
ся снегу пришлось недолго, так 
как он быстро растаял, то теперь 
настал долгожданный момент, 
когда можно предаваться зим-
ним радостям на свежем воз-
духе. «Ventspilnieks.lv» предла-
гает несколько идей, как вместе 
со своими близкими провести 
активный, незабываемый день 
на природе. 

К онечно, и самих вент-
спилчан, и жителей бли-
жайших окрестностей 
и даже гостей из более 
отдаленных пунктов как 

магнит притягивает большая горка 
вентспилсского «Парка приключе-
ний». С 16 января горка для ката-
ния на лыжах, высота которой уже 
сейчас составляет 58 метров, ждет 
в гости больших и маленьких люби-
телей скатиться на лыжах с горы, 
а также тех, кто увлекается сноу-
бордом. Ожидается, что в выход-
ные в парке будет много народу, 
ведь люди очень долго ждали этого 
момента. Парк станет прекрасным 
местом для проявления спортивной 
активности и в том случае, если в 
семье подрастают маленькие дети, 
ведь как здорово вместе с мамой 
и папой (а может, даже с бабуш-
кой и дедушкой!) скатиться на сан-
ках с горки, и ничего, если придет-
ся упасть, ведь так только весе-
лее! А если вдруг станет холодно и 
захочется согреться, можно зайти и 
перекусить в местное кафе. 

По прогнозу, мороз задержится 
еще на какое-то время, а это значит, 
что на горку можно отправиться не 
только в выходные, но и КАЖДЫЙ 
ДЕНЬ после школы или работы! 
И опыт предыдущих лет говорит 
о том, что многие вентспилчане 
используют такую возможность. 

А еще можно совершить прогул-
ку по прекрасному заснеженному 
лесу, вместе с семьей или друзь-
ями поиграть в снежки, слепить 
снеговика. Или просто покатать-
ся на лыжах. Не спеша скользить 
по лыжне, съезжать с небольших 
горок, останавливаться, прислуши-
ваться к природе, поискать следы 
лесных животных, а может, даже 
встретить кого-то из лесных обита-
телей. Можно устроить небольшой 
пикник в лесу, наслаждаясь горя-
чим чаем из термоса и бутербро-
дами. Используйте эту чудесную 
возможность, ведь покататься на 
лыжах в лесу удается еще реже, 
чем на горке. К слову сказать, если 
у вас нет подходящей экипировки, 
лыжи, палки и ботинки вы можете 
взять напрокат в «Парке приключе-
ний». Значит, в выходные отправля-
емся на свежий воздух! 

Если же по каким-то причи-
нам вы предпочитаете находить-
ся в теплом помещении, то сове-
туем вам посетить выставки в 
Замке Ливонского ордена, поуча-
ствовать в мастер-классе по деку-
пажу в Доме ремесел или пого-
стить в галерее дома театра «Юрас 
варти», где недавно была откры-
та первая персональная выстав-
ка Иевы Рупенхейте «Viens un tas 
pats» («Одно и то же»). Как расска-
зала художница, на выставке пред-
ставлены пейзажи. Это картины, 
написанные за одно лето в различ-
ных техниках – акварелью, масля-
ными мелками и маслом. Пейзаж, 
который художница наблюдала со 
своей веранды в Сарнате. 

На баррикадах самым прекрасным было единство. 
Осознание нашей общей силы. Каждый человек 
излучал что-то очень хорошее.

Но есть и так называемый 
политический климат. 
Кажется, что в начале 
2018 года в Латвии в 
этом отношении дей-

ствительно воцарился ледяной холод, ой как 
у многих граждан мерзнет не только тело, 
но и душа! Да, и тут вспоминается другой 
январь – 27 лет назад, январь, который ока-
зался одним из самых теплых и светлых 
месяцев в истории Латвии. И не только из-за 
пролитой на рижских мостовых дымящейся 
крови и костров на баррикадах. Тепло излу-
чали сердца стражей Риги, страсть в их гла-
зах, руки, сомкнутые в знак дружбы и едине-
ния. Всепоглощающая и жертвенная любовь 
к своей Родине, народу и свободе загнала в 
угол тьму, полную холодной сырости. И куда 
бы ты ни пошел – возле любого костра тебя 
принимали как своего, потому что твое при-
сутствие там было свидетельством того, что 
ты за Латвию, за нашу общую свободу. 

Если считать, что каждое событие, кото-
рое случилось в жизни и которое произошло 
по воле Божьей и по велению судьбы, – сво-
его рода школа, где нужно освоить что-то 
важное, то январь 1991 года стал важней-
шей школой, где пришлось сдавать самый 
трудный экзамен – ответить себе и другим: 
чему я верю, чего я хочу и чем за это готов 
пожертвовать? А принимала экзамен вся 
мировая общественность. Тогда мы выдер-
жали этот экзамен, защитили вновь возро-
дившуюся Латвию, ее свободу, гордость и 
свое самосознание. А что сейчас, через 27 
лет? Помнит ли этот урок современное лат-
вийское общество, в котором еще живут 
участники и современники январских барри-
кад 1991 года? Какие мы сегодня, когда от 
тех страшных, кровавых, но, вместе с тем, 
таких прекрасных недель нас отделяет уже 
почти третье десятилетие? 

О ЧЕМ СЕГОДНЯ 
ГОВОРЯТ ВОСПОМИНАНИЯ?

Вспоминая дни баррикад, многие предста-
вители старшего поколения не могут сдер-
жать слез. Что это, всего лишь трепет и отго-
лоски больших переживаний? Что сегодня 
нам рассказывают воспоминания? Вот неко-
торые из них: 

«Я всегда – за защиту своей земли, как я 
это понимаю и насколько я могу, потому что 
Латвия у нас всего одна. Но с моей сторо-
ны не будет сделано ни одного шага, чтобы 
защищать тех, кто нас ограбил и унижает 
изо дня в день». 

«Баррикады изменили мой характер. На 
самом деле, это произошло даже рань-
ше, с начала Атмоды. В свое время из рас-
сказов матери мне довелось узнать, какой 
была Латвия до советской оккупации, и у 
меня возникла мысль: этот порядок, кото-
рый царил здесь 50 лет, однажды должен 
прекратиться, пусть он отправляется в ад, 
все равно куда, но только прочь! И если я 
могу хоть немного, хоть капельку… мой долг 
сделать это».

«Мое убеждение в то время – прежние 
времена стремительно уходят в прошлое. 
Страха у меня не осталось со времени уча-
стия в молодежном движении сопротивления 
в 1945 и 1946 годах, когда мы давали клятву 
пожертвовать собой во имя борьбы за сво-
боду Латвии. И тогда, ранним утром 13 янва-
ря, когда мы ехали в автобусе, было очень 
много бывших репрессированных. О событи-
ях в Вильнюсе мы еще ничего не знали, это 
стало известно только в Риге, на Набережной. 
Странное чувство было, когда слышался гул 
от вертолетов русской армии. Сын жил в Риге, 
было известно, что он будет на баррикадах. 
Как же мне было туда не отправиться?» 

Таков вопрос
Снова наступил январь – начало ново-
го года и время, когда мы вспоминаем о 
самой настоящей проверке на прочность. 
Пасмурных дней больше, чем ясных, 
ветер, дождь и ледяной холод. Так и 
хочется погреть руки у огня… Такой у нас 
климат, и, что бы ни говорили о глобаль-
ном потеплении, январь остается доста-
точно холодным месяцем. 

«Сначала на баррикады уехали мужчи-
ны из нашей семьи. Я по ночам не спала, 
сидела в постели, слушала радио и дума-
ла: как они там, что делают, как чувствуют 
себя? Когда они стали собираться в следу-
ющую поездку туда, я поняла: и я должна 
туда отправиться! Что я могла? Просто быть 
там, вместе с другими. Как и почему я при-
няла такое решение, объяснить не могу. Это 
можно только прочувствовать. Понятно, что 
я не могла бы выступить против танка, но 
нас там были тысячи. Я видела там людей, 
которые были значительно старше меня». 

«На баррикадах самым прекрасным было 
единство. Осознание нашей общей силы. 
Каждый человек излучал что-то очень хоро-
шее. Так же, как и во время Балтийского 
пути, – разве сегодня может произойти 
подобное? Страшно совсем не было. Наш 
отец этого не увидел, а мама прожила долго 
– больше девяноста лет. Она следила за 
всеми событиями, переживала. Это невоз-
можно объяснить, но мы чувствовали, что с 
нами ничего не случится. Люди шли, ехали, 
но вряд ли кто-то смог бы четко ответить – 
почему? Так нужно было, это была внутрен-
няя необходимость». 

Воспоминания светлые, они рождают 
в глазах седовласых участников событий 
отблески тех далеких костров, их спины 
выпрямляются, а голоса становятся звонче.  

Как бы то ни было, но о том време-
ни никто не жалеет, признавая, что 
январь 1991-го стал школой единения и 
самопожертвования. 

ДЕЙСТВИТЕЛЬНО, 
«НИЧЕГО НЕ ИЗМЕНИТСЯ»?

Это высокое слово «единство», которое 
упоминает каждый участник тех событий, 
время от времени, благодаря играм полити-
ков, теряет часть своего значения, истинное 
понятие подменяется искусственным пафо-
сом. Единство, конечно, в предвыборный 
период упоминают самые красноречивые 
партийные ораторы, но кто из них осознает 
и чувствует истинное значение этого слова? 

А что происходит в перерывах между 
выборами? Кажется, что латвийское обще-
ство балансирует на краю невидимых, но 
глубоких пропастей. Если 30 лет назад – в 
легендарном 1988-м – пропасть разделя-
ла основных жителей и оккупантов, тех, 
кто любит свободу, и тех, кто поддержива-
ет репрессии, то сегодня пропастей намно-
го больше, и те, кто стоит на одной стороне, 
не только не могут, но и просто отказыва-
ются понимать тех, кто на противополож-
ной стороне. Им мешает толщина кошелька 
и евро на заморских счетах, исчисляемые 

цифрами с длинным рядом нулей. Вторые пыта-
ются не отставать от первых и ловко схватить каж-
дый кусочек, который время от времени падает с 
барского стола. Третьим страшно. Да-да, страшно 
потерять ту малость, которую удалось скопить бла-
годаря самоотверженному труду, лишениям и жерт-
вам; лучше держаться в сторонке и не попадаться 
господам на глаза. Четвертые махнули рукой на все 
то, что зовется одним словом – Латвия. Есть еще и 
пятые, которые игнорируют выборы – ведь «ниче-
го не изменится», шестые, которые выживают на 
пособие по безработице и благодаря суповым кух-
ням, седьмые, восьмые и так далее… Где же един-
ство, самоуважение, свобода, полученные во время 
баррикад?  

ВРЕМЯ СТРЯХНУТЬ ПЫЛЬ
Огромное число героев баррикад сегодня – пен-

сионеры, умение выживать которых достойно Книги 
рекордов Гиннесса. Те тысячи людей, которые 
тогда строили баррикады и стали в первые ряды, 
и те, кто шли за ними, впоследствии превратились 
в ступеньки, по которым без зазрения совести, не 
чувствуя себя в долгу перед этими людьми, к вер-
шинам власти поднялись часть сегодняшних лат-
вийских миллионеров, «героев» гламурных журна-
лов. Ах да, части бывших стражей Риги присвоен 
памятный знак участника баррикад, приравненный 
к государственной награде, да и то не всем. К тому 
же, его получил и кое-кто из тех, кто с баррикадами 
и рядом не стоял. 

О каком единстве, человеческом самоуважении 
и свободе можно говорить, зная, что за счет основ 
демократического государства, которое было отво-
евано этими в основном старыми, вычеркнутыми 
из активной жизни людьми, продолжают паразити-
ровать те, кого не заботит Латвийское государство 
и народ, а только личная выгода и удовлетворение 
совсем не скромных амбиций, кто пишет лишь им 
выгодные законы и без малейшего смущения пре-
ступает невыгодные. 

С приближением столетнего юбилея государ-
ства все чаще упоминается гордость Латвии, неза-
висимость и свобода. Красиво, величественно и 
гордо, слова, освященные баррикадами. Но напол-
нены ли они истинным смыслом? Не пришло ли 
время стряхнуть пыль, копившуюся двадцать семь 
лет, развеять страхи и сомнения, поселившиеся в 
части народа, и заделать пропасти, отведя каждому 
место по делам и заслугам? Может быть, наступило 
время каждому в отдельности и всем вместе заду-
маться о свободе как таковой, о себе в ощущении 
свободы и свободе в себе? 

Так насколько же свободным по истечении двад-
цати семи лет после баррикад чувствует себя граж-
данин Латвии? Насколько свободны его совесть, 
дух и убеждения? Многие ли способны сделать 
выбор между тем, как правильно, и тем, как проще? 
Этот вопрос возник во время баррикад 1991 года, 
он требует ответа и сегодня. 
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П ризнание литератора Яниса Рокпелниса 
в сотрудничестве с КГБ и оценка его в 
«Твиттере» как настоящего мужчины. Эдвинс 
Раупс и демаркационная линия, отделяющая 
стукачей, о которой он обмолвился. Доводы 

Арно Юндзе против охоты на ведьм. Это обмен мысля-
ми или даже направления столкновений по поводу «меш-
ков ЧК» в последнее время, в фокусе которых неожидан-
но оказались латышские писательские круги. Могу согла-
ситься с мнением Юндзе, что литераторы ничем не отли-
чаются от пролетариев ВЭФа, ученых, учителей или даже 
водителей трамвая, среди которых во время тоталитарно-
го режима СССР свои щупальца распустил Комитет госу-
дарственной безопасности. 

В соответствии со всеобъемлющим подходом, с весны 
1985 года меня, 23-летнего инженера-строителя, стара-
лись завербовать специалисты идеологической контр-
разведки 5-й части Вентспилсского отдела КГБ – майор 
Айварс Рубенис и лейтенант Андрис Индриксонс. О том, 
как именно это произошло, можно прочесть в моей книге 
«Pieskāriens», которая вышла в прошлом году. Я подвер-
гался провокациям, запугиваниям, а также мне обещали 
различные блага. В условиях развитого социализма не 
было защиты от телефонных звонков вербовщиков, вызо-
вов в здание КГБ, неожиданного появления сотрудников 
ЧК у меня на работе или в местах проведения свободного 
времени. Иногда эти сотрудники КГБ обращались ко мне на 
улице, иногда подсаживались во время обеда в обществен-
ной столовой, бывало, требовали открыть двери квартиры. 
И все же за полтора года им не удалось меня запугать, убе-
дить и завербовать. Совсем наоборот. Весной 1986 года 
моя уверенность возросла, и я уже смог сказать, что впредь 
буду игнорировать любые попытки этих представителей 
официальной институции СССР приблизиться ко мне. Так, 
в отличие от литератора Рокпелниса и его собратьев по 
незавидной судьбе, меня миновала необходимость вместе 
с сотрудниками КГБ «анализировать ситуацию» на рабочем 
месте, среди ближайшего окружения и соратников. 

С того времени прошло более тридцати лет. 4 мая 1990 
года я голосовал за восстановление независимости Латвии 
и два десятилетия посвятил восстановлению системы 
обороны Латвии. В данный момент я являюсь депутатом 
Вентспилсской городской думы. Парадоксальным обра-
зом именно это обстоятельство заставило меня заново 
убедиться в тесной связи номенклатуры бывшей ком-
мунистической партии со штатными сотрудниками КГБ. 
А именно, Вентспилсское самоуправление в 2017 году 
создало комиссии, в которых лишило возможности уча-
ствовать трех оппозиционных депутатов – Айвиса и Ивара 
Ландманисов и меня. Одновременно депутаты большин-
ства, или позиции, каждый в среднем включен в работу 
пяти комиссий или советов самоуправления. Это, несо-
мненно, некрасиво, обычное нарушение закрепленного 
в Сатверсме принципа демократии и равноправия, прав 
меньшинства. К тому же, по иронии судьбы, статус члена 
Комиссии по экономике и бюджету Вентспилсского самоу-
правления достался бывшему штатному сотруднику КГБ 
Андрису Индриксону. Тому самому, который более три-
дцати лет назад безуспешно пытался меня завербовать… 

Исполнительный директор Вентспилсской городской 
думы Алдис Абеле такой результат формирования комис-
сии обосновал внутренними убеждениями, политической 
волей и доверием со стороны большинства депутатов под 
руководством бывшего функционера компартии Айвара 
Лембергса. Так материалы, предусмотренные для вну-
треннего использования упомянутой комиссии самоуправ-
ления, стали доступны бывшему сотруднику ЧК, но не мне. 
Так как, дескать, существует вероятность, что я буду злона-
меренно использовать эти материалы. 

Симптоматично, что в управлении собственностью 
нынешнего капиталиста и мультимиллионера Лембергса 
уже многие годы принимает участие бывший начальник 
Вентспилсского отдела КГБ полковник Имантс Сормулис, 
сын которого Ансис находится вместе с Лембергсом на ска-
мье подсудимых в связи с обвинениями в тяжких престу-
плениях. Такая общность функционеров бывшей компар-
тии и КГБ, как видно из философии власти Вентспилсского 
городского самоуправления, носит не случайный характер. 
Выкованные в советское время общие ценности и отноше-
ния взаимного доверия выдержали проверку временем. 
Именно свидетельство истории этих отношений – это судь-
бы людей, информация о которых оказалась в «мешках ЧК». 
В том числе, муки совести и признание литератора Яниса 
Рокпелниса. Печальные отголоски тоталитарного прошлого. 
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Гиртс Валдис Кристовскис: 
отголоски тоталитарного прошлого

Гиртс Валдис 
Кристовскис, 
депутат 
Вентспилсской 
думы

На этой неделе газета Ventspilnieks.lv получила несколько вопросов от взволнованных читате-
лей – что происходит с полом Торгового центра “Tobago”?  Не свидетельствует ли поднятие 
напольной плитки о проблемах в базовых конструкциях здания и не угрожает ли это безопас-
ности посетителей?  

Что происходит 
с полом ТЦ “Tobago”?

«На полу в “Rimi” местами большие щели 
между плитками, в каких-то местах 
напольные плитки полностью подня-
лись наверх. Склеивание плиточных 
швов клейкой лентой – это не реше-

ние. Подошвы ботинок всё равно цепляются за края плиток.  
Несколько маленьких магазинчиков уже закрыты, может надо 
закрыть и “Rimi”? Нам в Вентспилсе повторения трагедии в 
ТЦ “Maxima” не нужно. Всем известно, что центр построен 
на болоте, следовательно, внизу – основательная влажность, 
и скоро уже и фундамент зашатается”, пишет наш читатель 
Андрис. 

Ventspilnieks.lv выяснила, что плитка от пола может отде-
ляться по нескольким причинам – из-за влажности её наверх 
выдавливают водяные пары, «ходит» фундамент здания или 
был некачественный плиточный клей. Если плитка отделя-
ется целая и не трескается, то причину нужно искать в осно-
вании под плиткой, скорее всего плитку наверх поднимает 
водяной пар.  В свою очередь если плитка трескается, то 
может быть и другая причина – грунт шевелится и «ходит» 
фундамент здания. Это уже серьёзно. В любом случае, 
истинную причину «прыгания» плитки   можно установить 
только после проверок. 

Нет оснований считать, что виноват некачественный пли-
точный клей. Совсем недавно – в 2015 году по заказу “Rimi” 
были проведены работы по обновлению и реконструкция 

торгового центра, которая главным образом выражалась в 
косметическом ремонте помещений. Однако тревога вент-
спилчан понятна – многие ещё помнят проблемы канализа-
ции в августе 2010 года, вызванные сильными проливными 
дождями. Тогда из “Tobago” были даже эвакуированы покупа-
тели, так как первый этаж магазина покрывала вода. Виной 
была отводная труба дождевых вод, которая не выдержала 
большого напора воды.  

Ventspilnieks.lv выяснила, что в настоящее время через 
специально высверленные отверстия в плитках заполняет-
ся специальная пена для поднятия пола наверх. Так как, как 
оказалось, здание действительно построено на сильно забо-
лоченной земле, которая для строительства таких объектов 
не очень пригодна.  Почему для строительства ТЦ “Tobago” 
в своё время была выбрана именно эта земля, ясности нет. 
Единственно известно, что в распоряжении прокуратуры 
имеются доказательства, что к сделке с ТЦ “Tobago” – при-
обретение земли, трансформация, разрешение на строи-
тельство и финансирование – были привлечены непосред-
ственно Айварс Лембергс и его сын Анрийс. Торговый центр 
был построен на деньги зарегистрированной в Нидерландах 
фирме оффшорной зоны   “Netherfin Financial Services”, в 
которой как получатели действительной прибыли указаны 
Анрийс и Лига Лембергсы. Позднее торговый центр продали. 
В связи с ТЦ “Tobago” Лембергс обвиняется в легализации 
средств, полученных преступным путём. 

Перед началом заседания депутат Андрей Юдин («Единство»/За!) спра-
шивал причины переноса заседания, а также высказал опасение, что 
за столь короткое время — полчаса — невозможно успеть обсудить 
все вопросы. А председатель комиссии Ингуна Судраба («От сердца — 
Латвии») подчеркнула, что в понедельник комиссия шесть часов рассма-
тривала предложения и договорилась по редакции.

Комиссия парламентского 
расследования «Дела олигархов», 
несмотря на разногласия депутатов, все 
же утвердила окончательный доклад

В начале заседания между депутатами произошла словесная пере-
палка. Депутат Айнарс Межулис (Союз «зеленых» и крестьян) 
призвал коллег не ссориться, а Игорь Пименов («Согласие») 
попросил не мешать заседанию.

Судраба спросила, нужно ли рассматривать каждый вывод 
доклада, а Юдин настаивал на рассмотрении новых пунктов. Судраба под-
черкнула, что в доклад не включено ничего такого, о чем депутаты не гово-
рили. Большинство депутатов не поддержали предложение Юдина — за 
него голосовали лишь сам Юдин и Ритварс Янсонс («Все для Латвии — 
Отечеству и свободе/ДННЛ»).

Также Юдин назвал конкретные листы доклада и указал на грамматиче-
ские ошибки в тексте. Комиссия приняла решение об их исправлении. Но 
и в процессе этого депутаты перебивали друг друга. «Хватит тут делать 
фарс», — сказал Юдин. «Именно к этому я и призываю», — ответил на его 
реплику Пименов.

Судраба призвала прервать исправление ошибок и проголосовать по 
докладу. Окончательный доклад поддержали четыре депутата — Судраба, 
Межулис, Пименов и Мартиньш Шицс.

Сообщается, что сначала комиссия решила собраться на заседания 
после парламентского заседания, однако в среду вечером председатель 
комиссии Судраба сказала коллегам, что время заседания перенесено. 
Заседание комиссии состоялось перед парламентским заседанием.

Комиссия парламентского расследования признаков похищения государ-
ства и качества досудебного расследования по т. н. Делу олигархов была 
создана в июле прошлого года. 

LETA/BNN

В 2016 году с ростом располагаемых 
доходов населения вырос и порог 
риска бедности — до 330 евро в 
месяц (в 2015 году — 318 евро).

После резкого снижения на 4,6 
п. п. в 2015 году доля подверженных риску 
бедности детей существенно не изменилась 
и в 2016 году составила 18,4% (в 2015 году 
– 18,6%). В домохозяйствах, где детей рас-
тит только один из родителей, риск бедно-
сти по-прежнему высок — 34,3% (в 2015 году 
– 34,4%).

Значительно снизился риск бедности в 
домохозяйствах, в которых двое взрослых 
растят трое и более детей — с 25,5% в 2015 
году до 19,8% в 2016 году. Низкий риск бед-
ности и в тех домохозяйствах, где взрос-
лые растят одного или двух детей – 13,4% и 
14,4% соответственно.

Каждый год очень высокому риску бедно-
сти (выше 50%, кроме 2009 года – 47,9%) 
подвержены безработные. В 2016 году этот 
показатель достиг 56,5%. А риск бедности 
работающих лиц в 2016 году составил всего 
8,8% (в 2015 году – 8,3%). 

LETA/BNN

В Латвии риску 
бедности подвержено 
22,1% населения
В 2016 году риску бедности в Латвии было 
подвержено 425 тыс. или 22,1% населе-
ния – на 0,3 процентного пункта (п. п.) 
больше, чем в 2015 году. Таковы данные 
Центрального статистического управле-
ния. Доходы этих жителей были меньше 
330 евро в месяц.
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Нападение на систему 
э-здоровье 
16 января, после обеда произо-
шло объёмное кибернападение 
на только в начале года запущен-
ную систему э-здоровья и инфор-
мационную систему Национальной 
службы здоровья, что полностью 
парализовало работу врачей при 
выписке электронных рецептов 
или листов нетрудоспособности. 
Ответственные службы утвержда-
ют, что утечки информации о дан-
ных жителей не произошло.   

Аболтиню сменила 
Либиня-Эгнере 
Председателем Комитета наци-
ональной безопасности Сейма 
избрана депутат «Единства» 
Инесе Либиня-Эгнере. Она сменит 
прежнего руководителя Солвиту 
Аболтиню, которая недавно сло-
жила депутатский мандат.  Комитет 
национальной безопасности рас-
сматривает вопросы, касающиеся 
безопасности и обороны Латвии, а 
также интересы отраслей, связан-
ных с этой сферой. 

Задержан руководитель 
«LDZ loģistka» Лусис  
Председатель правления дочернего 
предприятия «Latvijas dzelzceļš» –  
«LDz loģistika» Вернер Лусис задер-
жан в Литве по просьбе польских 
властей и там он будет находится, 
пока идёт следствие. За несколько 
дней до опубликования этого сооб-
щения Лусис ушёл с должности в 
предприятии. Лусис задержан по 
делу о контрабанде и был объявлен 
в международный розыск. 

Арестованы счета и 
имущество Бондарса 
Суд наложил арест на банковские 
счета и объекты собственности 
депутата Рижской думы Мартиньша 
Бондарса для обеспечения взыска-
ния с него 15 миллионов евро в 
рамках уголовного дела «Latvijas 
Krājbanka».

«Лиепайский металлург» 
распродадут по частям 
Производство неплатежеспособ-
ного и в последние годы неработа-
ющего предприятия «KVV Liepājas 
metalurgs» больше не будет прода-
ваться как единое целое, а будет 
разделено на несколько собствен-
ностей и продано на аукционах. 
Надежда продать предприятие 
как одно целое была ничтожной, 
к тому же государство хотело бы 
как можно скорее и в большом 
объеме вернуть вложенные сред-
ства. С точки зрения министра 
экономики Арвила Ашераденса, 
еще всё же есть надежда возоб-
новить производство небольшим 
предприятиям.  

Требуют критерии для 
закрытых заседаний 
думы 
Желание позволить самоуправле-
ниям проводить закрытые заседа-
ния думы указывает на риски для 
общества – потерять возможность 
следить за принятием существен-
ных решений, указывают эксперты. 
Уже сейчас, делая оговорку на ста-
тус закрытых заседаний, во мно-
гих самоуправлениях это является 
решением, как публично не рас-
крывать информацию определен-
ного характера. Министерство охра-
ны среды и регионального развития 
видит в новых правилах решение 
неравного отношения к депутатам 
позиции и оппозиции.   

Животное года в Латвии 
– белка
Животным года в Латвии стала 
белка обыкновенная. Белка обык-
новенная или Sciurus vulgaris, явля-
ющаяся единственным встречаю-
щимся в Латвии видом белок, побе-
дила в острой конкурентной борьбе 
в результате голосования в Музее 
природы. 

В ЛАТВИИ

Инга Антане: У нас есть все 
предпосылки для хорошего 
будущего – своё независимое 
государство, территория 
географически в очень выгодном 
месте, есть прекрасные, умные, 
трудолюбивые люди. И поэтому 
я уверена, что совершенно 
определенно придёт время 
перемен и в центре интересов 
государства снова будет человек. 

У входа в бывшее Министерство внутренних дел. В первом ряду слева: бывший начальник 
Бауской полиции Александр Матвеев, бывшие полицейские Бауской полиции Агрис Коциньш 
и Ренарс Заляйс, бывший председатель Народного фронта Латвии Ромуальдс Ражукс, участ-
ник баррикад Эдвинс Эжмалис, бывший полицейский Бауской полиции Дидзис Трауманис. 
Во втором ряду слева: полицейский Бауской полиции Марис Клявиньш, бывшие полицей-
ские Бауской полиции Гунтарс Бергс, Янис Ясевичс и Валерий Маркун. 20 января 2009 года.

выкупили сельскохозяйственные предприя-
тия, пищевую промышленность, производ-
ства. Вспомним хотя бы то, как Андрис 
Шкеле стал одним из самых богатых людей 
Латвии.  В нужное время он был в нужном 
месте – в 1990 году заместитель министра 
сельского хозяйства Дайниса Гегерса в пра-
вительстве Ивара Годманиса, один из тех, 
кто определил направление подчинённых 
министерству предприятий на приватиза-
цию.  В середине девяностых годов в его 
холдинг Ave Lat входили по меньшей мере 
десять бывших государственных предприя-
тий. Официально же Шкеле как собственник 
ни в одном из предприятий не числился. По 
сути ни один из наших олигархов не достиг 
богатства честным путём. И ещё один инте-
ресный пример – в 2013 году в Риге откры-
ли Южный мост, общие затраты на который 
составили больше 570 миллионов латов. В 
том же году в Латвии стало на одиннадцать 
миллионеров больше!». 

Инга Антане: «В рамках системы созна-
тельно нивелируется сознание того, что 
каждое решение принимают конкретные 
люди с именами и фамилиями.   Пока у нас 
не будет личной ответственности за каждое 
решение, почва для коррупции, бесчестно-
сти, предательства останется. Ни для кого 
не секрет, что, например, крупные строи-
тельные фирмы для строительства объекта 
привлекают субподрядчиков, те, в свою оче-
редь, нанимают еще более мелкие фирмы, 
которые стараются нанять работников за 
возможно низкие зарплаты. В результате 
достаточно много работ выполняют случай-
ные работники. О каком профессионализме 
и качестве мы можем говорить? И возникает 
вопрос – что мы за эти 27 лет получили?». 

Гунтарс Бергс: «У нас очень коррумпиро-
ванное государство…».  

В АРХИВ ИЛИ СЖЕЧЬ? 
Инга Антане: «Самая большая опасность 

для государства – это отсутствие подлинной 
демократии, к которой мы тогда так стреми-
лись.  Опасна также вечная тень подозрений 
и даже теоретическая возможность с помо-
щью угроз разоблачений дёргать за верёв-
очки людей, принимающих важные государ-
ственные решения. Я говорю о «мешках 
ЧК».  И хотя с люстрацией мы уже опозда-
ли, тем не менее прошлое, каким бы оно 
не было, необходимо наконец всесторон-
не и объективно оценить и подвести под 
этим черту. Посткоммунистические страны 
в Центральной и Восточной Европе уже с 
начала 90-х годов одна за другой прове-
ли процессы люстрации, принимая и реа-
лизуя особые законы. Польша в прошлом 
году приняла решение уволить сотрудников 
Министерства иностранных дел и диплома-
тов, карьера которых в сфере иностранных 
дел началась ещё в годы коммунистическо-
го режима.  Центр исследования геноцида 
и резистенции жителей Литвы только что 
закончил публикацию данных журнала реги-
страции личных дел агентов из архива КГБ. 
Пришла очередь Латвии наконец закончить 

дело о «мешках ЧК».  Однако эту информа-
цию необходимо оценить очень критично. Не 
зря литовцы после публикации журнала под-
черкнули, что его список, как и многие доку-
менты КГБ, необходимо оценивать критично, 
так как неизвестно, по какому принципу и с 
какой целью создавался этот журнал. На мой 
взгляд, вопрос о «мешках ЧК» требует двух-
ступенчатого решения – вначале истори-
кам необходимо разъяснить обществу, каким 
был период советской власти, как это всё 
происходило, какой была система.  И затем 
положим «мешки ЧК» в Государственный 
архив.  Кто хочет, пусть идёт и читает. Я не 
пойду и читать не буду. Этому просто-напро-
сто нужно поставить точку и всю нашу энер-
гию направить на развитие государства.  Мы, 
наконец, должны создать место, где хотели 
бы жить наши дети и внуки. В настоящее 
время наши уезжают».  

Гунтарс Бергс: «Если бы мешки откры-
ли и опубликовали их содержание, то по 
меньшей мере половине пришлось бы уйти 
с работы.  Поэтому я не верю, что это ког-
да-нибудь будет сделано. Конечно, открытым 
остаётся вопрос, сколько карточек агентов 
там ещё сохранилось. Не зря же говорят, что 
те, которые в действительности представля-
ли ценность, уже давно находятся в России, 
и есть тот «короткий поводок» за который 
можно дергать многих здесь, в Латвии. Если 
эти мешки не были открыты и сделаны 
достоянием общественности до сих пор, их 

просто нужно сжечь.  Нельзя также исключать 
того, что в год избрания президента Российской 
Федерации соседнее государство не преподне-
сёт нам своеобразный подарок к 100-летию и 
не опубликует имеющуюся в его распоряжении 
часть архива латвийского КГБ. Из зоны интере-
сов России мы не вышли». 

СФЕРА ИНТЕРЕСОВ РОССИИ И 
ПОСОБИЕ ПО БЕЗРАБОТИЦЕ 

Инга Антане: «Исторически мы всегда были в 
этой сфере. Например, транзитная отрасль опи-
рается и всегда опиралась на грузы из России. 
Железную дорогу в Латвии построили ещё в 
царское время, и Вентспилсский порт более 
ста лет назад перестроили по указу Николая 
II в доступный большим и морским судам порт 
параллельно со строительством железной доро-
ги Москва – Вентспилс. И в годы Советского 
Союза Россия тоже вкладывала сюда большие 
инвестиции и, уходя, оставила хозяином города 
своего человека, который должен был контроли-
ровать соблюдение её интересов.  Когда против 
России были направлены санкции Европейского 
Союза, они свои санкции обратили против нас 
– направили грузовой поток через свои порты. 
В результате уже предыдущий год для отрас-
ли был очень плохим, и в этом году предпо-
лагаемый спад грузооборота будет ещё боль-
шим.  Его последствия затронут наше госу-
дарство очень тяжело.  Одна тонна транзитно-
го груза приносит нашей экономике до 10-15 
евро. Нет грузов, нет и денег. Но в транзитной 
отрасли работают больше 83 тысяч человек! У 
них есть семьи, дети, родители, спад объема 
грузов повлияет на них на всех. Однако, когда 
«Балтийская ассоциация – транзит и логисти-
ка» выступила с сообщением о необходимо-
сти соответствующего плана действий в слу-
чае дальнейшего уменьшения грузопотока, пре-
мьер-министр Марис Кучинскис высказался – он 
лучше всем будет платить пособие по безрабо-
тице, чем поддержит транзит.     

Следует понимать, что экономически мы 
никогда не были независимы. Вся пищевая про-
мышленность, рыбная промышленность в боль-
шей степени опирается на российский экспорт. 
Российский рынок всегда был самым крупным 
импортёром наших товаров». 

ВМЕСТО ЗАЗЕРКАЛЬЯ – ПЕРЕМЕНЫ 
Гунтарс Бергс: Несчастье заключается в том, 

что власть не хочет видеть дальше Риги и боль-
ших городов. Я много ездил по сельской мест-
ности Латвии и видел, какая бедность царит во 
многих местах. Работы нет, а денег с пособий 
хватает на самое необходимое, а пропитание, 
как во времена баронов, обеспечивают с помо-
щью натурального хозяйства. И таких семей 
немало».  

Инга Антане: «Истинная картина очень ради-
кально отличается от той, которую рисуют в схе-
мах и преподносят в медиа. Иногда возника-
ет ощущение, что мы живём в Зазеркалье, где 
находящиеся у власти говорят о рассказах об 
успехах, а бесчисленное число жителей Латвии 
по-прежнему в тех самых лаптях продолжают 
идти к Свободе.  Как член правления фонда 
“Ventspils uzplaukumam” я посещала людей, 
которые просят у нас помощи. Видя, как семья 
с шестью детьми ютится в одной неотремонти-
рованной комнате с печным отоплением и удоб-
ствами во дворе, мне трудно поверить, что мы 
действительно живём в 21 веке и находимся в 
государстве Европейского Союза. А в то время 
средства массовой информации сообщают о 
росте ВВП. В Зазеркалье так – умирает чело-
век, и ВВП растёт, так как есть же расходы на 
похороны! Люди на самолёте улетают из Латвии 
– ВВП растёт. Чем больше уедут, тем большим 
будет рост ВВП… Абсурд? Да!  Так не должно 
быть, пришло время для перемен.  

У нас есть все предпосылки для хорошего 
будущего – своё независимое государство, тер-
ритория географически в очень выгодном месте, 
есть прекрасные, умные, трудолюбивые люди. 
И поэтому я уверена, что совершенно опреде-
ленно придёт время перемен и в центре интере-
сов государства снова будет человек – со свои-
ми большими и маленькими заботами, с посто-
янной работой и достойной зарплатой. Я верю, 
что уехавшие с богатым опытом, приобретен-
ным в других странах, вернутся домой. Потому 
что Латвия для нас – это самое лучшее место на 
земле, где жить!». 

В лаптях сегодня многие, 
но разве действительно свободные?
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Число безработных продолжает 
расти 
В течение второй недели этого года в рядах 
безработных зарегистрировались ещё 
несколько вентспилчан, общее официальное 
число ищущих работу продолжает прибли-
жаться к тысяче – в настоящее время число 
этих лиц достигло 973. Общий зарегистри-
рованный уровень безработицы в трудоспо-
собном возрасте в Вентспилсе за две недели 
этого года увеличился на 0,2% и составля-
ет 4,5%. Главным образом работу потеряли 
работники в строительной и транспортной 
отраслях. В середине месяца были доступны 
136 свободных вакансий, больше всего (12) 
нужны бетонщики. 

«SkaTVis» нелегально ретранслирует 
программы 
Национальный совет электронных средств 
массовой информации (NEPLP) констатиро-
вал нарушения правил Закона об электрон-
ных средствах массовой информации в дей-
ствиях работающего в Вентспилсе оператора 
электронных связей ООО «SkaTVis», который 
без разрешения на ретрансляцию передавал 
две программы. Вентспилсское предприятие, 
оказывающее услуги кабельного телевидения 
и интернета наказано денежным штрафом в 
размере 2000 евро. 

Украшения останутся до 27 января 
На этой неделе в городе Вентспилсе начался 
постепенный демонтаж рождественских укра-
шений. Прежде всего убираются ёлки и венки 
Адвента. Остальные размещенные в городе 
декорации – световые гирлянды на деревьях, 
праздничный декор на осветительных стол-
бах, освещённые объекты в парках, скверах и 
на перекрёстках улиц – продолжат радовать 
вентспилчан до 27 января. “Коммунальное 
управление» просит высказать предложения 
и своё мнение об увиденных украшениях в 
городе в эти рождественские и новогодние 
праздники. 

Вошло больше торговых судов 
В прошлом году в Вентспилсский порт зашло 
всего 1478 торговых судов, что на 187 судов 
больше, чем годом ранее и немного больше, 
чем в 2015 году. Чаще всего порт посещали 
сухогрузные суда – всего 1077 раз. Танкеры 
входили в порт всего 401 раз, что на 47 раз 
меньше, чем годом ранее. В прошлом году в 
Вентспилсском порту причалило только одно 
круизное судно. 

Возможность получить пособие 
на отопление 
В Социальной службе любое нуждающееся 
или малоимущее лицо или семья, отдельно 
проживающие пенсионеры или лица с инва-
лидностью могут просить так называемое 
пособие на дрова – как финансовую поддерж-
ку для приобретения топлива, так и скидку на 
потребление тепловой энергии. Такое посо-
бие на приобретение дров можно получить 
один раз в год, и его размер составляет 87 
евро. В свою очередь скидки на теплоэнергию 
в границах от 55% до 100%. Всего на пособия 
обоих видов дума выделила 258 000 евро.

Задержали контрабандистов сигарет 
Инспектора Вентспилского участка 
Государственной полиции во время рейда 
конфисковали у трёх жителей города 1140 
сигарет или 57 пачек сигарет. Две женщины 
задержаны на рынке, где находятся их рабо-
чие места. К тому же на одну из них составлен 
протокол также за то, что она торгует сель-
хозпродуктами в неразрешенном месте без 
кассового аппарата, чековой книжки и с под-
регулированными весами.   

В Пузеской волости снова свиной 
грипп 
Инспекторы Продовольственно-ветеринарной 
службы (PVD) во второй неделе года конста-
тировали африканскую свиную чуму (свиной 
грипп) у двух кабанов в Пузеской волости.

В ВЕНТСПИЛСЕ

Ближайшие политические соратники обвиняемого в тяжких преступлениях руководителя партии «Latvijai un Ventspilij» Айвара Лембергса 
в Вентспилсской думе брали с него пример и в конце минувшего года щедро жертвовали старшей «дружественной» политической силе 
– Союзу зеленых и крестьян, свидетельствует информация в базе данных Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией. 

Время щедрых пожертвований: как депутаты 
Вентспилсской думы послушно дарят СЗК тысячи

«V entspilnieks.lv» уже писа-
ла, что в конце про-
шлого года, перед 
самым Рождеством, А. 
Лембергс, который очень 

занят в длительном судопроизводстве, сде-
лал щедрое пожертвование своему полити-
ческому локомотиву – Союзу зеленых и кре-
стьян. 21 декабря он пожертвовал СЗК 15 000 
eвро. Один из самых щедрых жертвователей 
в кассу СЗК за минувшее десятилетие отли-
чился именно в последние годы. До этого А. 
Лембергс самое большое пожертвование СЗК 
сделал в октябре 2014 года, перечислив на 
счет объединения 13 985,90 eвро, а в декабре 
2015 года – 4000 eвро.

Примечательно, что особенно щедрые 
пожертвования вносятся именно перед 
выборами в Сейм и самоуправления. 
Исключением не стали и ожидаемые этим 
летом выборы в парламент. Нужно отметить, 
что политики поспешили сделать взносы в 
кассы политических сил на исходе кален-
дарного года. 

Первый заместитель А. Лембергса 
Янис Витолиньш, который, в соответствии 
с законодательством, учитывая то, что А. 
Лембергс отстранен от исполнения обязан-
ностей председателя думы, проводит засе-
дания думы самоуправления и формально 
принимает основные решения, в конце про-
шлого года – 29 декабря сделал два пере-
числения в кассу СЗК. Сначала он перечис-
лил 1000 eвро, а в течение того же дня – 
целых 4000 eвро, то есть пожертвовал уже в 
четыре раза больше.

Еще более щедрыми жертвователями 
стали соратники А. Лембергса следующего 
уровня местной политической иерархии – 
Дидзис Ошениекс, который, по неофициаль-
ной информации, является «политическим 
наследником» А. Лембергса, и представи-
тель Вентспилса в Сейме Гунтис Блумбергс, 
оба они сделали несколько взносов. Д. 
Ошениекс перечислил СЗК 19 декабря 1400 
eвро, днем позже – такую же сумму. Затем 
крупную сумму пожертвовал и 29 декабря. Г. 
Блумбергс 30 ноября пожертвовал СЗК 5000 

eвро, 22 декабря – столько же. Оба политика 
и летом вносили щедрые пожертвования – 
2400 и 1200 евро соответственно. 

Здесь следует упомянуть еще об одном 
существенном факте. Работники бюро мини-
стра финансов и представителя СЗК Даны 
Рейзниеце-Озолы, которая является членом 
правления партии «Latvijai un Ventspilij» и 
длительное время работала на руководящих 
должностях в Вентспилсе, щедро жертво-
вали именно СЗК и именно в предновогод-
нее время. В начале этого года СЗК дваж-
ды жертвовал пресс-секретарь министра 
финансов Рейзниеце-Озолы Арно Пяткинс. 
Дважды он пожертвовал по 1000 eвро. Ранее 
он не делал пожертвований партиям. Сделал 
взнос в кассу партии и советник министра 
Юрий Спиридонов, который в начале января 
перечислил 2500 евро. Руководитель бюро 
Рейзниеце-Озолы Рингольд Бейнарович 
перед Новым годом пожертвовал партии 
дважды – 1000 и 1500 eвро. Депутат Сейма 
Карлис Сержантс перечислил в конце года 
5000 eвро. 

В КОНЦЕ ГОДА – СО ЗНАКОМ «МИНУС» 
В прошлом году в латвийских портах было 

перевалено 61,877 млн тонн грузов, и это на 
2% меньше, чем в 2016 году, свидетельству-
ют данные, опубликованные Министерством 
сообщения. В прошлом году самый большой 
оборот был в сегменте сыпучих грузов: пере-
валено 33,362 млн тонн, что за год соста-
вило прирост на 1,7%. Объем перевален-
ного угля достиг 17,591 млн тонн, и это на 
5,2% больше, чем в прошлом году. Однако 
здесь позитивная тенденция увеличивается 
за счет большого оборота, зарегистрирован-
ного в начале прошлого года, когда россий-
ские порты просто «зависли» и своими сила-
ми не могли справиться с большим объемом, 
поэтому направили существенную часть гру-
зов через Латвию. Объем переваленной дре-
весной щепы также вырос: 1,469 млн тонн – 
рост на 12,9%. Однако химических сыпучих 
грузов, или минеральных удобрений, пере-
валено почти на одну пятую часть меньше – 
2,732 млн тонн – падение на 17%. 

В целом может показаться, что баланс хоть 
немного, но позитивный, но если посмотреть 
на суммарное значение, то картина уже не 
выглядит такой красивой. И хотя по сравне-
нию с 2016 годом заметно небольшое увели-
чение грузооборота, тем не менее, 33,362 млн 
тонн – это второй самый низкий показатель за 
последние семь лет. Самый высокий показа-
тель зафиксирован в 2012 году, когда оборот 
сыпучих грузов достиг 37,279 млн тонн. 

Еще численно наиболее заметный рост был 
в сегменте генеральных грузов: в прошлом 
году перевалено 11,599 млн тонн, что на 7,1% 
больше, чем в 2016 году. Удачным год был и по 
показателю перевалки грузов рo-рo, или гру-
зов, перевозимых на паромах, где перевале-
но 3,186 млн тонн, в результате рост составил 
14,6%, а также контейнерных грузов перева-
лено 4,658 млн тонн (рост на 13,7%). Однако 
оборот древесных материалов упал на 5% и 
составил 3,243 млн тонн. Результаты прошлого 
года в этом сегменте являются довольно суще-
ственным ростом, тем не менее, этот показа-
тель все еще остается пятым самым низким за 
последние пять лет. 

Президент БАТЛ 
Инга Антане: БАТЛ 
предупреждала и 
представила план 
действий для спасения 
отрасли. Министерство 
сообщения не сделало 
ничего.

Ждёт ли транзитную отрасль 
"тяжелая посадка"?
То, что латвийские порты будут все больше ощущать сокращение транзитного грузооборота, прогнозировалось уже фактически с момен-
та введения экономических санкций между Европейским Союзом и Российской Федерацией, и последствия чувствуются до сих пор. В 
отдельных отраслях они особенно выраженны, и одной из отраслей, наиболее пострадавших от санкций, является транзитная. Один из 
существенных факторов – тот факт, что Россия продолжает выполнять свое обещание и все больше грузов направляет не транзитом 
через страны Балтии, особенно Латвию, а напрямую в свои порты. Об этом ярко свидетельствует обобщенная статистика за прошлый 
год: общий грузооборот в российских портах в прошлом году вырос до 787 миллионов тонн, и это на 9% больше, чем в прошлом году. 
Латвия в прошлом году пережила уменьшение этого показателя на 2% по сравнению с 2016 годом, результаты которого были и так уже 
достаточно скромными. Оптимизма не прибавляет и текущий год, и для этого существует несколько причин. Главная задача – как мини-
мум, сохранить имеющийся объем и продолжать искать новые возможности и другие решения. Эта статья открывает серию публикаций 
о том, каким был минувший 2017 год для транзитной отрасли. 

Однако общую картину основательно пор-
тит падение оборота в сегменте наливных 
грузов, где в прошлом году было перевалено 
16,915 млн тонн. Это на 13,2% меньше, чем 
годом ранее. Большую часть переваленных 
наливных грузов составляют нефтепродукты 
– 16,11 млн тонн (-13,9%), а сырой нефти в 
латвийских портах перевалено всего 34 200 
тонны – падение объема на 37,2%. Результат, 
показанный в прошлом году, – абсолютный 
антирекорд. А ведь еще три года назад был 
самый большой оборот за последние десять 
лет – он был больше чем в полтора раза, 
26,530 млн тонн.

КАК ДЕЛА ШЛИ В ВЕНТСПИЛССКОМ 
ПОРТУ?

Среди латвийских портов лидирующую 
позицию по объему переваленных в про-
шлом году грузов все еще занимает Рижский 
порт, где грузооборот составил 33,674 млн 
тонн. Правда, в отличие от двух других круп-
ных портов – Вентспилса и Лиепаи, в столи-
це заметно падение оборота, которое дости-
гает 9,2%. 

Вентспилсский порт завершил год на сим-
волически позитивной ноте – благодаря очень 
позитивному росту оборота в начале года; с 
каждым месяцем прирост в процентном отно-
шении по сравнению с прошлым годом падал, 
пока в конце года не составил всего 6,5%, 

или 20,035 млн тонн. Несмотря на то что при-
сутствует небольшой рост, это второй самый 
низкий показатель с момента восстановления 
независимости. 

Продолжают улучшаться показатели в 
Лиепайском порту. Несмотря на то что его 
оборот в прошлом году был более чем в 
три раза ниже, чем у Вентспилса, и дости-
гал 6,588 млн тонн, тем не менее, он показал 
рост на 16%. К тому же, Лиепайский порт все 
больше фокусируется на своем сегменте – он 
стремится стать главным портом страны по 
перевалке зерновых, хотя в Вентспилсском 
порту, с благословения самоуправления, сей-
час уже расширен крупный терминал для зер-
новых, а столица также работает в данном 
направлении. 

ЛИТВА ОТРЫВАЕТСЯ ОТ ЛАТВИИ
Объемы перевозок упали и в железнодо-

рожной сети Латвии. В прошлом году оборот 
составил 43,79 млн тонн, однако это на 8,4% 
меньше, чем годом ранее. Особенно сильно 
сократился объем транзита через порты – на 
11,3%, до 35,04 млн тонн. Пока ГАО «Latvijas 
Dzelzceļš» и его дочерняя компания больше 
заботятся о поднятии стоимости основного 
капитала, а меньше думают о вопросе тари-
фов, Латвия снова остается позади соседней 
Литвы. Там объем перевозок по железной 
дороге в прошлом году вырос на целых 10% 
и достиг уже 53,5 млн тонн… 

Клайпедский порт продолжает расти, его 
показатели выше, чем у Рижского порта, на 
неполные десять миллионов тонн. Если в 
Рижском порту наблюдается падение, то 
Клайпедский порт в процентном отношении 
находится близко, но со знаком «плюс». 

Это пища для размышления и каждому 
простому жителю. Что мы можем сделать, 
чтобы хоть немного улучшить и стабилизиро-
вать ситуацию, – об этом в следующих номе-
рах нашей газеты, когда мы будем анализи-
ровать уже конкретные сегменты и побесе-
дуем с представителями отрасли о перспек-
тивах, тенденциях и возможностях, в конце 
концов, о том, почему мы сейчас в таком 
положении. 
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Гунтарс Бергс: в 2013 году в Риге открыли Южный мост, общие 
затраты на который составили больше 570 миллионов латов.  
В том же году в Латвии стало на одиннадцать миллионеров больше! 

Заместитель председателя Верховного Совета ЛР Валдис 
Биркавс принимает присягу полицейского у бауских поли-
цейских. В первом ряду слева: Валдис Биркавс, Агрис 
Коциньш, Александр Матвеев, Ренарс Заляйс, председа-
тель Исполнительного комитета Бауского района Алфредс 
Грейселис. Во втором ряду слева: Янис Ясевичс, Марис 
Клявиньш, Валерий Маркун. В третьем ряду слева: 
Гунтарс Бергс, Альгис Симонавичюс. 5 июня 1992 года. 

М ы сидим в уютном бюро в центре Риги, но в мыс-
лях и в беседе – далеко отсюда, в событиях тех 
дней. Слова падают медленно и тяжело, почти 
как камни, потому что Гунтарсу Бергсу, как и 
остальным мужчинам, которые 20 января защи-

щали Министерство внутренних дел от нападения созданного в 
СССР ОМОНа (отряда милиции особого назначения), говорить 
о событиях этих самых чёрных январских дней не нравится.   

20 ЯНВАРЯ 27 ЛЕТ НАЗАД 
В ночь с 12 на 13 января произошла кровавая баня у 

Вильнюсской телевизионной башни, когда при нападении 
части советской армии и отряда специального назначения 
были убиты четырнадцать и ранены более ста десяти нево-
оружённых гражданских лиц. 16 января у Дома политпросве-
щения, теперешний Дом Конгрессов, прогремел уже шест-
надцатый взрыв из серии тех политических взрывов, кото-

В лаптях сегодня многие, 
но разве действительно свободные?
Январь – это время нашего народа. У наших 
предков январь всегда был морозным 
месяцем, временем, когда вместо пустоты 
приходит новое время, возникают новые 
идеи, появляются новые возможности, 
новая информация.  Именно в январе 27 
лет назад решался вопрос – быть Латвии 
независимой или не быть.  Сегодня мы 
на различных мероприятиях вспоминаем 
время баррикад 1991 года, избранные 
народом представители говорят красивые 
и по сути правдивые слова.  Только всё 
больше людей, оглядываясь на события тех 
дней, задают себе вопрос – действительно 
ли мы построили такое государство, 
о котором мечтали в те тревожные 
январские дни? Что мы сделали, и что ещё 
предстоит сделать? Почему человек как-
то незаметно исчез из центра интересов 
государства, и что нужно сделать, чтобы 
он в него вернулся?  О многих по-прежнему 
актуальных и болезненных вопросах 
беседовали один из участников баррикад и 
борьбы за восстановление независимости 
Латвии, бывший милиционер Бауской 
милиции Гунтарс Бергс и председатель 
правления партии “Laiks pārmaiņām” 
(«Время к переменам») Инга Антане. 

рые с ноября 1990 года терроризировали всю Латвию. В тот 
же самый день у Вецмилгравского моста омоновцы застре-
лили Роберта Мурниекса. Его похороны 19 января вылились 
в настоящую народную манифестацию протеста.  А на сле-
дующий день бойцы ОМОНа напали на Министерство вну-
тренних дел.   

Дул холодный ветер, в Риге был сильный туман и время от 
времени шёл мокрый снег. На Домской площади, возле теле-
визионной башни на Закюсала, у здания Верховного Совета 
(теперь Сейма), Кабинета министров и в других стратегиче-
ски важных местах воздвигались баррикады, горели костры 
и собирался народ, а вокруг Министерства внутренних дел, 
как предвещающие несчастье вороны, туда-сюда носились 
«бобики» омоновцев.  В их окнах виднелись лица в масках, 
а из открытых задних дверей торчали стволы автоматов. 
Утром того дня бауским милиционерам, которые должны 
были заступить на охрану МВД, был зачитан приказ № 18 –  
о праве использовать оружие и стрелять, если будет угроза 
охраняемому объекту или жизни людей, но в то время никто 
даже представить себе не мог, что вечером того же дня дан-
ные приказом права придется использовать. 

Нападение началось в 21 час и 12 минут. Бой длился 
примерно час. Однако этот час для сотрудников Бауской 
милиции – Дидзиса Трауманиса, Гунтарса Бергса, Альгиса 
Симонавичюса, Валерия Маркуна, Мариса Клявиньша, 
Агриса Коциньша, Яниса Ясевича и Ренарса Заляйса – 
казалось, длился целую вечность. Нападавшие стреля-
ли трассирующими пулями, из находящегося рядом зда-
ния Министерства строительства раздавались пулемёт-
ные очереди, пули жужжали и из многих мест Бастионной 
горки.  В парке, среди насаждений на берегу канала застре-
лили милиционера Сергея Кононенко, школьника Эдийса 
Риекстиньша, кинооператоров Андриса Слапиньша и Гвидо 
Звайгзне. Тяжело ранили оператора Владимира Брежнева.  
Во время боя в здании Министерства внутренних дел тяже-
ло ранили лейтенанта командира взвода охраны Владимира 
Гомановича, который по дороге в больницу скончался.  
Ранили также Яниса Ясевича, Ренарса Заляйса, Альгиса 
Симонавичюса и Валерия   Маркуна. «Стреляли со всех сто-
рон, там некуда было деться», вспоминает Гунтарс Бергс.  

ЧТО МЫ ПОЛУЧИЛИ?  
Свою государственную независимость мы завоевали. 

Защитники Министерства внутренних дел были награждены 
Орденом Трёх звёзд. Однако людей, которые во имя неза-
висимости Латвии рисковали своими жизнями, государство 
вспоминает только во время мероприятий памяти барри-
кад. В другие дни власти до них нет никакого дела.  В 2010 
году после тяжёлой болезни умер Янис Ясевичс.  Судьба не 
пожалела и Гунтарса Бергса – его коснулось тяжелое онко-
логическое заболевание.  Поддержку ему оказывает обще-
ство “Ventspils uzplaukumam” («Для расцвета Вентспилса»), а 
государственная касса… 

Эта тема тяжёлая не только для Гунтарса Бергса. 
Болезненная она и для Инги Антане.  Главным образом 
потому, что при встрече с самыми разными людьми её часто 
спрашивают: «Мы шли на баррикады, мы свято верили в 
будущее и были готовы быть «хоть в лаптях, но свободны-
ми». И что мы получили?».  

Инга Антане: «От имени власти, на государственном уров-
не обычно ответ звучит так – мы молодое демократическое 
государство, с момента восстановления государственной 
независимости прошло только 27 лет.   Потерпите! И тогда 
мне хочется напомнить «сингапурский пример», когда в тече-
ние 26 лет Сингапур стал страной с одной из самых раз-
витых экономик. Что случилось в Латвии? Мы боролись за 
демократию. В том числе за средства массовой информации 
без цензуры. Что мы получили? Абсолютно контролируемую 
медиасреду, в которой доминирует угодное власти мнение.  
Боролись за то, чтобы у каждого было право на частную 
собственность.  На уровне законодательства, «на бумаге» 
так оно и есть, однако ту же самую частную собственность 
судебный исполнитель может отнять за долг в несколько 
евро! Такие прецеденты были –  например, в 2013 году при-
сяжный судебный исполнитель продал на аукционе квартиру 
из-за долга в 76 сантимов! Вы думаете, что судебного испол-
нителя отстранили от должности? Нет. И так происходит не 
только в сфере юстиции. За эти годы находящиеся у власти 
партии, политики сгенерировали систему, которой человек 
не нужен. Система самодостаточная, она воспроизводит и 
содержит себя сама. Однако государство — это совокупность 
трёх величин – территория, жители и государственное управ-
ление. В настоящее время территория Латвии – это место, 
где служить благополучию системы, а не людей. К тому же 
система «захватывает» – человек вынужден играть по дик-
туемым ею правилам. Думаю, что к такой настоящей демо-
кратии мы ещё по-прежнему не пришли и опасения о захвате 
власти не преувеличены».   

ОТКУДА ВОЗНИКАЮТ ЛАТВИЙСКИЕ МИЛЛИОНЕРЫ 
Гунтарс Бергс: «Захват государства начался в 1991 

году. С разбазаривания кредита G-24, с при(х)ватизации.  
Сельскохозяйственники из этих денег не получили ни цента, 
зато приближённые к власти лица на деньги кредита G-24 



Латыши 
отворачиваются 
от Лембергса

Касса СЗК 
заполняется 
в Вентспилсе

Наслаждаться зимними 
радостями нужно 
на свежем воздухе!

В лаптях, но разве 
свободные? 
Беседа о Латвии

2 стр. 3 стр.

№. 3 (46)  19 января 2018 года

7 стр.

Н овость прессы: 17 января в Риге мэр Вентспилса Айварс 
Лембергс презентовал свою первую книгу – «Zagļi 
Lemberga kurpēs», в которой рассказывается об уголов-

ном деле, рассматриваемом в Рижском окружном суде. По сло-
вам Лембергса, «книга рассказывает о рассматриваемом уже 
девять лет в Рижском окружном суде уголовном деле, действиях 
госчиновников в надзоре за госимуществом и возможности полу-
чить собственную выгоду». По утверждению автора книги, в ней 
«беспристрастно отображены факты», которые ранее публично 
не были известны. Книга издана на латышском, русском и англий-
ском языках. 

Антропологи уже давно констатировали тот примечательный 
факт, что женщины «западают» на плохих парней. А некоторой 
части общества так и хочется вознести на Олимп и причислить к 
сонму богов или полубогов тех, кто в той или иной мере демон-
стративно перешагнул ограды и оградки, выстроенные законом, 
моралью и прочими категориями. Бонни и Клайд, Казанова, хули-
ган и двоечник из местной школы, серийные убийцы, которым 
поклонницы шлют любовные письма и обещают выйти замуж, 
даже если те находятся за очень и очень высоким тюремным 
забором… У нас этот феномен, конечно, не так растиражиро-
ван – голливудские истории о Бонни и Клайде, крестных отцах 
– мафиози и других «плохишах», однако зачатки этого явления 
можно заметить и на наших родных просторах. И «отец» города 
Айварс Лембергс, несомненно, один из таких «феноменов». За 
кого еще, кто был бы обвинен в тяжких преступлениях и находил-
ся под судом, на протяжении стольких лет люди голосовали бы с 
такой целеустремленностью и постоянством? По крайней мере, в 
Латвии таковых нет. И в ближайших окрестностях, наверное, труд-
но найти. Разве что скандальный Берлускони в Италии смог про-
держаться так же долго. 

Поэтому не удивительно, что свой феноменальный опыт в зале 
суда «отцу» нашего города очень хочется отразить в печатном 
формате. Кто знает, может быть, этот рассказ, как мемуары крест-
ного отца мафии или того же упомянутого Берлускони, заинте-
ресует «Warner Brothers», «Paramount Pictures» (английская вер-
сия), Никиту Михалкова (русский вариант) или, в худшем случае, 
Андрея Экиса или Айгара Граубу. Правда, были уже попытки на 
нашей политической и деловой кухне, по американскому рецеп-
ту (чем я хуже, тем лучше пойдут дела с моей книгой), пригото-
вить что-нибудь вкусненькое на десерт для нашей публики, одна-
ко, нужно сказать честно, все это в основном неловкие попытки 
испечь бабушкины блинчики. 

Вряд ли можно считать шедевром упражнения в искусстве слова 
и кино со стороны печально известного Владимира Вашкевича 
(для тех, кто не знает – бывшего шефа Криминального управле-
ния таможни). Увековеченные на страницах книг откровения прочих 
уже сошедших со сцены «героев» не получили статуса бестселле-
ра даже в их родных городах. Но, кто знает, может, в Вентспилсе 
будет иначе – и литературный труд, который, по утверждению 
автора, основан на реальных событиях (это сейчас считается мод-
ным в литературе и кино), ожидает сокрушительный успех. Первый 
шаг сделан – название у труда примечательное, философское и, 
возможно, даже имеет глубокий смысл. Если углубиться. Куда уж 
более многозначно: воры в туфлях Лембергса. 

Хотя недоброжелатели поговаривают, что это «лебединая 
песня» перед приговором суда, который, дескать, ожидается срав-
нительно скоро. И упоминают в качестве примера о других объ-
ектах интересов местных правоохранительных учреждений. Они 
тоже выпускали книги в те моменты, когда юридические аргумен-
ты оказывались слабоваты, и в ближайшее время – на кофейной 
гуще не нужно было гадать – им светило оказаться уже не на ска-
мье подсудимых, а в неуютной камере тюрьмы на Матиса (если 
повезет) или Центральной тюрьмы (если связи попроще). Тогда 
книги становились своеобразным отражением взгляда кающего-
ся грешника на мир, который его не понимает или делает вид, 
что не понимает. Но это ведь все только болтовня недоброжела-
телей. Потому что, как видно из книги «Zagļi Lemberga kurpēs», уж 
что-что, а представить нашего городского главу в роли кающегося 
грешника было бы трудно. 

P.S. А тему о том, как хорошие девочки «западают» на плохих 
парней, а также о популярности серийных убийц и бонни и клай-
дов разного калибра, стоило бы изучить. В том числе, и в контек-
сте новой книги. 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

Феномен 
плохих парней

6 стр. 

Автотранспортная дирекция предлагает закрыть три, по ее мнению, «очень нерентабельных 
маршрута» и сократить число рейсов на других маршрутах. Два из этих трех маршрутов находят-
ся в Вентспилсском крае. Против их закрытия ранее уже высказывались жители края и предста-
вители самоуправления.  

Дирекция предлагает закрыть 
три автобусных маршрута, два из 
которых – в Вентспилсском крае

В летний сезон ранее дважды в день курси-
ровал небольшой автобус из Вентспилса в 
Мазирбе и обратно. Это единственный марш-
рут общественного транспорта, который 
ведет из Вентспилса по Колкскому шоссе и 

обслуживает малонаселенные прибрежные поселки в 
Вентспилсском и Дундагском краях – Лиепени, Овиши, 
Лужня, Микельторнис и другие. Несмотря на то что 
число пассажиров не велико, для жителей удаленных 
поселков это единственная возможность попасть как в 
Вентспилсское самоуправление, так и в волостной центр в 
Таргале. Школьники этот автобус не используют. 

В начале января, когда появилась информация о воз-
можном закрытии маршрута, Курземский регион плани-
рования высказал в связи с этим резкие возражения, 
предложив сократить число дней, в которые по маршру-
ту курсирует автобус, или продолжить маршрут, как это 
было раньше, до самой Колки, чтобы он стал привлека-
тельным для туристов. 

Два рейса по рабочим дням по маршруту Вентспилс–
Блазма–Угале– Усма–Угале. Длинный маршрут, однако 
дирекция считает его нецелесообразным, так как суще-
ствуют альтернативы, также его можно включить в дру-
гие маршруты. 

Третий маршрут, который рекомендуется закрыть, 
– Елгава–Гароза. 

Те маршруты, на которых рекомендуется уменьшить 
число рейсов, также имеют отношение к Вентспилсскому 
краю. Речь идет о двух рейсах по маршруту Вентспилс–
Лиепая. Дирекция рекомендует закрыть два рейса по 
субботам и воскресеньям. Сейчас обеспечено всего 
восемь рейсов в выходные, первые автобусы отходят в 
6:25 и 6:45 из Лиепаи, дополнительно существует четы-
ре рейса через Кулдигу. Дирекция подчеркивает, что 
необходимо оценить возможность сохранить только два 
рейса в каждую сторону, изменив время, в которое они 
курсируют, на более подходящее для выходных дней. 

Глава Автотранспортной дирекции Кристианс Годиньш 
на брифинге для прессы указал, что в свое время самоу-
правления предложили, что они могли бы софинансиро-
вать содержание маршрутной сети, чтобы сохранить ее в 
существующем объеме. Однако, чтобы это стало возмож-
ным, было необходимо внести изменения в нормативы. 
Изменения были подготовлены, но в итоге самоуправле-
ния сами отвергли эти планы, утверждает Годиньш. 

В прошлом году всего было перевезено 29,3 миллио-
на пассажиров, что на 600 000 меньше, чем годом ранее, 
свидетельствуют данные Автотранспортной дирекции. 

Наконец-то наступил долгожданный момент, и все ценители зимних видов спорта и 
любители снега могут радоваться – лыжная гора вентспилского Парка приключений 
открыта для нового сезона! Снега намело достаточно много, но самое главное – 
температура воздуха и ночью, и днём держится ниже нуля, что является главным 
условием, чтобы можно было подготовить большую лыжную гору - «Шляпу Лемберга» 
с помощью шести снежных пушек. Очень важно, чтобы температура воздуха 
постоянно была не выше -3 градусов, иначе искусственный снег подготовить нельзя. 
Искусственный снег задували уже несколько дней, а с вечера среды им полностью 
может насладиться любой лыжник или сноубордист, а также младшее поколение 
вентспилчан на санках. Гора будет открыта ежедневно с 15 часов.  

Насладиться 
снежными радостями!


